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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Μηνυτήρια αναφορά από τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

145.28 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟΝ ΑΡΕΙΟ ΠΑΓΟ

Μηνυτήρια αναφορά
από τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ

Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννάκος, κατέθεσε 
μηνυτήρια αναφορά στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου για 
τις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας (ΜΕΘ). Στη μηνυτήρια 
αναφορά εμπεριέχονται δημοσιεύματα του Τύπου, ενώ προ- 
τείνεται η εξέταση 44 μαρτύρων (γιατρών, νοσηλευτών κ.λπ.).

Ο κ. Γιαννάκος, σε δηλώσεις του, μεταξύ άλλων, υποστήριξε: 
«Από όσα έχουμε πει δεν παίρνουμε ούτε γράμμα πίσω. Δεν 
φοβόμαστε απολύτως τίποτα. Θα έπρεπε με 100 νεκρούς την 
ημέρα ο υπουργός Υγείας να μη λέει μεγάλα λόγια, να σκύβει 
το κεφάλι και να δουλεύει. Εμείς καταθέτουμε αναφορά με 
συγκεκριμένα στοιχεία από το πληροφοριακό σύστημα του 
υπουργείου Υγείας, από τα οποία προκύπτει ότι υπάρχουν 
κενά κρεβάτια ΜΕΘ, κάθε μέρα 40-50, κάθε ημέρα. Ξέρετε 
κανέναν επώνυμο εκτός ΜΕΘ; Εμείς καταθέτουμε στον ει
σαγγελέα συγκεκριμένα περιστατικά επωνύμων που βρήκαν 
αμέσως κρεβάτι σε ΜΕΘ».

Επίσης, η πρόεδρος της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσοκο
μειακών Γιατρών Ελλάδος. Αφροδίτη Ρέτζιου, μεταξύ των 
άλλων, τόνισε: «Δεκάδες εκατοντάδες θάνατοι από κορωνοϊό 
θα μπορούσαν να είχαν αποφευχθεί εάν το δημόσιό σύστημα 
υγείας είχε ενισχυθεί. Δεν υπάρχει κανείς από τον ιατρικό 
κόσμο που να μην του έχει προκαλέσει οργή το γεγονός με 
μητροπολίτη». «Είτε κάποιος είναι μητροπολίτης είτε είναι 
μετανάστης πρέπει να έχει την ίδια μεταχείριση», πρόσθεσε.
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1  «Όλοι είμαστε ίσοι απέναντι στο δικαίωμα για ζωή»
Πηγή: 7ΜΕΡΕΣ ΤΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
16-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

923.38 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ ΑΠΟ ΤΑ ΓΙΑΝΝΕΝΑ
ΣΥΝΑΝΤΗΣΕΙΣ ΜΕ ΦΟΡΕΙΣ ΚΑΙ ΒΟΛΤΑ ΣΤΟΝ ΠΕΖΟΔΡΟΜΟ

«Όλοι είμαστε ίσοι απέναντι 
στο δικαίωμα για ζωή»

α φτάσει το μαχαίρι στο κόκκαλο 
για περιπτώσειε όπου μπορεί να 
υπήρξε προτεραιοποίηση στιε 
ΜΕΘ» δήλωσε από τα Γιάννενα 

ο Πρόεδροε του ΣΥΡΙΖΑ Προοδευτική Συμμαχία, 
Αλέξηε Τσίπραε.____________________________

Ο αρχηγόν ins Αξιωματικήε Αντιπολίτευσή ζήτησε την πλήρη 
διαλεύκανση των καταγγελιών τηε ΠΟΕΔΗΝ, για tis οποίεε πα- 
ρενέβη η Εισαγγελία, για ενδεχόμενο προτεραιοποίησηε VIP 
ασθενών σε σχέση με τη νοσηλεία tous εντόε ή εκτόε ΜΕΘ.

«Σήμερα η επικαιρότητα έχει να κάνει με το γεγονόε ότι στα νο
σοκομεία μαε εκατοντάδεε άνθρωποι είναι διασωληνωμένοι έξω 
από τιε Μονάδεε Εντατικήε θεραπείαε» σημείωσε χαρακτηρι
στικά, τονίζονταε ότι οι 80,100 και 120 απώλειεε την ημέρα «δεν 
είναι αριθμοί αλλά άνθρωποι».«Και βεβαίωε, με το γεγονόε ότι 
ορθώε έσπευσε η Εισαγγελία στιε καταγγελίεε τηε ΠΟΕΔΗΝ, αε 
σχέση με την ιδιαίτερη διαχείριση «VIΡ πολιτών» για την προ
οπτική θεραπείαε και τηε αξιοπρεπούε περίθαλψηε».

Ο Αλέξηε Τσίπραε κάλεσε την κυβέρνηση «να δώσει όλα τα 
στοιχεία και στη Δικαιοσύνη και στη δημοσιότητα. «Πρώτα από 
όλα, πρέπει να δώσει όλα τα στοιχεία σε σχέση με τον αριθμό 
των συμπολιτών μαε που είναι εκτόε ΜΕΘ. Όλα τα στοιχεία σε 
σχέση με τον αριθμό τηε θνητότηταε των ανθρώπων που είναι 
διασωληνωμένοι έξω από τιε ΜΕΘ. Και να διαλευκάνει μέχρι τέ- 
λουε, να φτάσει το μαχαίρι στο κόκκαλο, για περιπτώσειε που 
μπορεί να υπήρξε προτεραιοποίηση με βάση την ιδιότητα του 
ασθενούε. Όλοι είμαστε ίσοι απέναντι στο δικαίωμα για ζωή, απέ
ναντι στο δικαίωμα για αξιοπρεπή περίθαλψη. Φτάσαμε ωε εδώ, 
διότι η κυβέρνηση Μητσοτάκη υποτίμησε το δικαίωμα στην αξιο
πρεπή περίθαλψη και τη ζωή και δεν έχει κάνει τίποτα πραγμα
τικά, για να ενισχύσει το Εθνικό Σύστημα Υγείαε και την 
Πρωτοβάθμια περίθαλψη, τίποτα σε σχέση με τιε αυξημένεε 
ανάγκεε για μία περίοδο πανδημίαε. Και αυτή είναι αποκλειστική 
ευθύνη τηε κυβέρνησηε Μητσοτάκη» πρόσθεσε ο κ. Τσίπραε,

Έκρηξη tns ακρίβειαε___________________________

Αναφερόμενοε εκτόε από την κορύφωση τηε πανδημίαε και 
στην έκρηξη τηε ακρίβειαε, ο κ. Τσίπραε έκανε λόγο για «διπλή 
κρίση» που «μαστίζει πλέον κάθε ελληνικό νοικοκυριό και κάθε 
επιχείρηση». «Ο μέσοε πολίτηε σήμερα βιώνει την αγωνία για τη 
ζωή και την επιβίωση. Όμωε και η αγωνία για το αν θα βγει η 
εβδομάδα ή ο μήναε, καθώε την τρίτη εβδομάδα τελειώνουν τα 
διαθέσιμα χρήματα, είναι και αυτό πάρα πολύ κρίσιμο» σημείωσε 
χαρακτηριστικά ο κ. Τσίπραε και πρόσθεσε: «θέλω να πω λοιπόν 
ότι αυτή η εικόνα τηε αγωνίαε, τηε απόγνωσηε, πρέπει να γίνει 
κατανοητή. Αφορά την πλειοψηφία των συμπολιτών μαε, ανεξάρ
τητα από το αν έχει κανείε μεσαίο ή χαμηλό εισόδημα. Ίσωε να

μην αφορά μόνο κάποιουε λίγουε που έχουν υψηλό εισόδημα» 
πρόσθεσε, τονίζονταε την ανάγκη «ο Προϋπολογισμόε του 2022 
να μην είναι έναε Προϋπολογισμόε τέλουε τηε πανδημίαε».

Για αυτό και επανέλαβε ότι «χρειάζονται μέτρα στήριξηε, τόσο 
για την αντιμετώπιση τηε οικονομικήε κρίσηε που είναι αποτέλε
σμα τηε υγειονομικήε, όσο όμωε και τηε αντιμετώπισηε του τρο
μακτικού κύματοε τηε ακρίβειαε που είναι απότοκο τηε 
ενεργειακήε κρίσηε».

«Να στηριχτεί η εστίαση»_______________________
Νωρίτερα, ο πρόεδροε του ΣΥΡΙΖΑ είχε συνάντηση με τουε 

επαγγελματίεε στην εστίαση. Ο Αλέξηε Τσίπραε ζήτησε να συνε
χιστούν τα μέτρα στήριξηε που σταμάτησαν το Φθινόπωρο: «Πρέ
πει να συνεχιστούν τα μέτρα στήριξηε που σταμάτησαν το 
Φθινόπωρο, προε τουε επαγγελματίεε που συνεχίζουν να πλήτ
τονται από την πανδημία» είπε χαρακτηριστικά ακούγονταε τουε 
ανθρώπουε τηε εστίασηε να του παρουσιάζουν την δύσκολη 
πραγματικότητα που ζουν με τουε τζίρουε να έχουν πέσει...στα 
τάρταρα!

Ο πρόεδροε του Σωματείου Εστίασηε Χρήστοε Τάτσηε τόνισε 
στον κ. Τσίπρα, πωε οι επαγγελματίεε του κλάδου προσπαθούν 
να επιβιώσουν έωε την άνοιξη. Όπωε επισήμανε, από τιε 6 Νο
εμβρίου οπότε και εφαρμόστηκαν τα νέα μέτρα, η πτώση του τζί
ρου αγγίζει το 80%,σε συνδυασμό και με τιε καιρικέε συνθήκεε 
που δεν επιτρέπουν στουε πελάτεε να καθίσουν σε εξωτερικούε 
χώρουε.

Και οτον Αγροτικό Συνεταιρισμό________________

Ο πρόεδροε του ΣΥΡΙΖΑ συναντήθηκε με τον πρόεδρο και μέλη 
του Αγροτικού Συνεταιρισμού Ιωαννίνων. Τόσο ο Χάρηε Λίουρηε

όσο και τα υπόλοιπα μέλη παρουσίασαν τα θέματα του αγροτικού 
κόσμου. Ο κ. Τσίπραε άκουσε με ενδιαφέρον τα όσα ανέφεραν 
τα μέλη τηε διοίκησηε και μίλησε για τιε δικέε του προτάσειε ενώ 
άσκησε κριτική στιε πολιτικέε τηε κυβέρνησηε Μητσοτάκη.

Ο κ. Λιούρηε παράδωσε στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ ένα υπό
μνημα με τα αιτήματά του αγροτικού κόσμου μεταξύ των οποίων:

Στήριξη και ενίσχυση για το θέμα των ζωοτροφών, άμεση άτοκη 
ρύθμιση για δάνεια που χορηγήθηκαν και για τιε οφειλέε σε 
ασφαλιστικά ταμεία και δημόσιο, πλήρηε απαλλαγή από την επι
βολή ΕΝΦΙΑ σε γεωργικά οικήματα, αύξηση των ελέγχων για τιε 
παράνομεε ελληνοποιήσειε, άμεση λήψη μέτρων για την αποζη
μίωση καλλιεργειών από φυσικέε κλπ.

Ο κ. Τσίπραε υπογράμμισε ότι πολλά από τα προβλήματα είναι 
διαχρονικά. Ωστόσο στάθηκε στην ενεργειακή κρίση και την εκτό
ξευση του κόστουε παραγωγήε την οποία χαρακτήρισε πρωτο- 
φανήε. «Με αυτά τα δεδομένα ανησυχώ ότι δεν μπορεί να 
υπάρξει αγροτική παραγωγή. Εκτιμώ ότι είναι αναγκαίο να υπάρ
ξουν έκτακτα στοχευμένα μέτρα για όσο διαρκεί η κρίση» κατέ
ληξε.

Ο κ. Τσίπραε είχε την ευκαιρία να περπατήσει στουε κεντρικούε 
πεζοδρόμουε τηε πόληε όπου συνομίλησε με τον κόσμο πολλοί 
εκ των οποίων βρήκαν την ευκαιρία να του θέσουν διάφορα θέ
ματα. Τον πρόεδρο συνόδευαν στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ.



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Βασίλης Κινούς: Χωρίς προσωπικό αφέθηκε να
λειτουργεί η ΜΕΘ στο νοσοκομείο Ρόδου

Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

193.22 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Βασίλης Κινούς: Χωρίς προσωπικό αφέθηκε 
να λειτουργεί η ΜΕΘ στο νοσοκομείο Ρόδου
«Τα αυτονόητα αναφέρει η με
λέτη Τσιόδρα - Λύτρα για τη θνη
τότητα εκτός ΜΕΘ».

Αυτό δήλωσε χθες -μιλώντας 
στην ΕΡΤ Νοτίου Αιγαίου- ο ια
τρός της ΜΕΘ του Νοσοκομείου 
Ρόδου. Βασίλης Κινούς.

Σημείωσε ότι η αναφορά στη 
μελέτη, περί αδυναμίας του ΕΣΥ

να ανταποκριθεί σε άνω των 400 
διασωληνωμένων. προβληματί
ζει, διερωτώμενος πού βρίσκον
ται οι 300 διασωληνωμένοι ασθε
νείς στο σύνολο των 700 που δη
λώνονται στην Ελλάδα.

«Έχουμε 700 διασωληνωμέ- 
νους. Μέχρι 400 αντέχει το σύ
στημα. Οι υπόλοιποι 300 πού 
είναι διασωληνωμένοι;» αναρω

τήθηκε.
Επισήμανε το γεγονός ότι οι 

ΜΕΘ έχουν αφεθεί χωρίς προ
σωπικό, φέροντας ως παρά
δειγμα τη ΜΕΘ του Νοσοκομείου 
Ρόδου που έχει μόνο με τέσσερα 
άτομα, γεγονός που καθιστά αδύ
νατη τη λειτουργία της.

Σε ό,τι αφορά τη δήλωση του 
πρωθυπουργού από του βήματος

της Βουλής ότι δεν έχει ενδείξεις 
μεγαλύτερης θνητότητας σε 
ασθενείς διασωληνωμένους 
εκτός ΜΕΘ, ο κ. Κινούς δήλωσε 
ότι δεν υπάρχει γιατρός που να 
μην έχει αμφισβητήσει τα λεγό
μενό του, επισημαίνοντας ότι μει
ώνει το έργο που παράγεται στις 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας.

Πηγή: ertnews.gr
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1  Πόσους αντέχει το ΕΣΥ;
Πηγή: LARISSANET Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

604.0 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πόσους αντέχει το ΕΣΥ;
Λίγες ημέρες πριν από τα φετινά 

Χριστούγεννα και η επιδημιολογική 
εικόνα της χώρας μας επιδεινώθηκε 
ξανά καθώς μόνο χθες σύμφωνα μετά 
επίσημα στοιχεία του ΕΟΔΥ χάθηκαν 
άλλοι 96 συνάνθρωποί μας, ενώ άλλοι 
700 περίπου παραμένουν διασωληνω- 
μενοι. Συνολικά από την έναρξη της 
επιδημίας μέχρι χθες πέθαναν 19.651 
άτομα. Στην περιοχή μας έχουμε μία 
...πόλη από κρούσματα όπως κατα
γράφει ρεπορτάζ στο σημερινό φύλλο 
της εφημερίδας μας (σελ.8-9).

Σχεδόν κάθε οικογένεια στο κοντι
νό ή μακρινό της περιβάλλον αγωνιά 
για ένα τουλάχιστον μέλος της ή ήδη 
θρηνεί κάποιο μέλος της. Φυσικά 
υπάρχουν και οικογένειες που ξε
κληρίστηκαν από τον κορωνοϊό την 
περίοδο της πανδημίας. Οικογένειες 
της διπλανής πόρτας. Κάιτο ερώτημα 
είναι, εάν θα μπορούσαν και πώς, να 
σωθούν όλοι αυτοί οι συνάνθρωποί 
μας που έσβησαν σε ένα κρεβάτι 
νοσοκομείου ή σπιτιού.

Υπενθυμίζουμε για πολλοστή φορά 
πως στην περίοδο της πανδημίας τον 
πρώτο και τελευταίο λόγο πρέπει να 
έχει η επιστήμη και όσοι την υπηρε
τούν. Και όλοι οι υπόλοιποι πολιτπτοί 
και πνευματικοί ταγοί, αυτοδιοικητικοί, 
ιερείς, επιχειρηματίες, εκπαιδευτικοί,

«... τώρα που όλοι 
έχουν ενημερωθεί, 

τι μέτρα θα ληφθούν; 
θα καταλογισθούν 
πολιτικές ευθύνες 
στους αρμόδιους 

υπουργούς; θα 
υπάρξουν κυρώσεις 
στους υπεύθυνους; 

θα απομακρυνθεί 
ή θα παραιτηθεί 

κανείς; θα στηριχθεί 
ουσιαστικά το ΕΣΥ; Ή 
οι πολίτες θα παίζουν 
κορώνα γράμματα τη 
ζωή τους ανάλογα με 

το εάν θα έχει ή όχι 
φόρτο το ΕΣΥ;»

δημοσιογράφοι κι όσοι επηρεάζουν 
κόσμο να συστρατευθούν στο πλευρό 
τους και σε όποια καμπάνια για να 
σωθεί ο κόσμος. Αρχικά να πεισθεί 
και να καταλάβει πως είναι επιτακτική 
ανάγκη να εμβολιαστεί και να τηρεί 
όλα τα μέτρα προστασίας.

Έχουμε γράψει αλλεπάλληλες 
φοράς πως εκτός από το πρώτο 
κύμα της πανδημίας, όπου η Ελλάδα 
τα πήγε πολύ καλά, όλο το επόμενο 
διάστημα της υγειονομικής κρίσης, 
υπήρξαν λάθος χειρισμοί που έγιναν, 
ενώ και τα μηνύματα που έδιναν οι 
εμπλεκόμενοι με τη διαχείριση της 
Covid 19, τα έχουμε πληρώσει πα
νάκριβα με περίπου 20.000 νεκρούς! 
Επίσης εκατοντάδες ασθενείς Covid 
19 παραμένουν στα νοσοκομεία 
και στις ΜΕΘ, ενώ αναβάλλονται 
χειρουργεία ασθενών διότι δεν 
υπάρχουν τα αντίστοιχα κρεβάτια 
Μονάδων Εντατικής Θεραπείας για 
τις ανάγκες που θα προκόψουν μετά 
τα χειρουργεία.

Σύμφωνα με την έρευνα των 
καθηγητών Λοιμωξιολογίας Σωτήρη 
Τσιόδρα και Δημόσιας Υγείας στο 
Ευρωπαϊκό Πανεπιστήμιο Κύπρου, 
Θεόδωρου Λύτρα, επίκουρου καθη
γητή, η κατάσταση στο ΕΣΥ ξεπέρασε 
σε πολλές περιπτώσεις τα όριά του,

με 947 συμπολίτες μας να έχουν χά
σει τη ζωή τους εξαιτίας της πρωτό
γνωρης πίεσης στο Εθνικό Σύστημα 
Υγείας, άλλοι 656 γιατί δεν βρήκαν 
κρεβάτι και δεν νοσηλεύτηκαν στα 
νοσοκομεία της πρωτεύουσας και 
άλλοι 133 διότι, αν και διασωληνωμέ- 
νοι, παρέμειναν εκτός ΜΕΘ! Αυτοί 
οι πολίτες δεν είχαν ούτε τη δυνατό
τητα να επιλέξουν νοσοκομείο, ούτε 
να βρουν ένα κρεβάτι σε ΜΕΘ. Η 
έρευνα εστίαζε και στην αυξημένη 
θνητότητα εκτός ΜΕΘ (ποσοστό 
θνησιμότητας 87%).

Την κατάσταση στα δημόσια νοσο
κομεία σχολίασε ο επίκουρος καθη
γητής Θ. Λύτρας σημειώνοντας στα 
μέσα κοινωνικής δπούωσης πως «Το 
αν θα επιβιώσεις της διασωλήνωσης 
φαίνεται πως εξαρτάται από το πού 
ζεις και σε ποια περίοδο (με τι φόρτο 
στο ΕΣΥ) έτυχε να αρρωστήσεις». 
Όλοι καταλάβαμε...

Η έρευνα των καθηγητών όπως 
ήταν αναμενόμενο πυροδότησε οξύ- 
τατη πολιτική αντιπαράθεση με την 
κυβέρνηση να κρύβεται, το Μαξίμου 
να ισχυρίζεται πως δεν γνώριζε τα 
στοιχεία της έρευνας, ούτε για την 
κατάσταση και τις συνθήκες πίεσης 
στα νοσοκομεία, ούτε για την αυξημέ
νη θνητότητα εκτός ΜΕΘ! Κάι η ηγε

σία του υπουργείου Υγείας τι έκανε;
Σε δηλώσεις του στην «Εφημε

ρίδα των Συντακτών» ο Θ. Λύτρας, 
ήταν ξεκάθαρος: «Προφανώς και 
ενημερώσαμε αυτούς που λαμβά
νουν τις αποφάσεις και μάλιστα σε 
ανώτατο επίπεδο. Εάν δεν το είχαμε 
κάνει, εάν δεν είχαμε ενημερώσει 
και απλά είχαμε στείλει τη μελέτη 
για δημοσίευση, εμείς θα ήμασταν 
τώρα υπόλογοι». Ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος, σε μια προσπάθεια να 
κρατήσει κάθε βέλος μακριά από 
το Μαξίμου δήλωσε: «Η μελέτη δεν 
ήταν σε γνώση του πρωθυπουργού, 
δεν είχε παραδοθεί ούτε σε κανέναν 
συνεργάτη του». Μα, καλά ο Σωτήρης 
Τσιόδρας ήταν και παραμένει σύμ
βουλος του Πρωθυπουργού. Τελικά 
ποιος γνώριζε;

Και τώρα που όλοι έχουν ενημε
ρωθεί, τιμέτρα θαληφθούν; Θακατα- 
λογισθούν πολιτικές ευθύνες στους 
αρμόδιους υπουργούς; Θα υπάρ
ξουν κυρώσεις στους υπεύθυνους; 
Θα απομακρυνθεί ή θα παραιτηθεί 
κανείς; Θα στηριχθεί ουσιαστικά το 
ΕΣΎ; Ή οι πολίτες θα παίζουν κορώ
να γράμματα τη ζωή τους ανάλογα με 
το εάν θα έχει ή όχι φόρτο το ΕΣΥ; Κι 
αν μας αντέξει το ΕΣΥ, θα φανεί στο 
χειροκρότημα...
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1  Χωρίς άδεια το νοσηλευτικό προσωπικό και με
ενισχύσεις από το Νοσοκομείο Πολυγύρου

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

399.78 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς άδεια το νοσηλευτικό προσωπικό
και με ενισχύσεις από το Νοσοκομείο Πολυγύρου
Με αυτά τα όπλα παλεύει το Νοσοκομείο Σερρών δήλωσε ο Π. Πεγίδης

«Προσπαθ ο ύμε να ανταποκρ ι- 
θοΰμε με τον καλύτερο τρόπο 
στην παροχή οξείας» ανέφε
ρε ο υποδιοικητής του Νοσο
κομείου Σερρών Παναγιώτης 
Πεγίδης και συμπλήρωσε λέ
γοντας ότι η Υγειονομική πε
ριφέρεια στέλνει κάθε μήνα 
στο Νοσοκομείο Σερρών από 
15 άτομα, νοσηλε υτικό π ρ οσω - 
πικσ, στη ΜΕΘ έχουμε β εφη
μερίες τον Νοέμβριο και 8 τον 
Δεκέμβριο από γιατρούς του 
Νοσοκομείο Πολυγύρου.

Ιε ερώτηση του κΣ.Θ» ανέ- 
φερε ότι μεταξύ των 46 νο
σηλευτών που είχαν βγει σε 
αναστολή επειδή δεν εμβολι
άστηκαν ελάχιστοι πείστηκαν 
αυτό το διάστημα, έκαναν το 
εμβόλιο και Επέστρεψαν στην 
εργασία τους.

Μεταξύ αυτών που έχουν 
βγει σε αναστολή οτο Νοσοκο
μείο Σερρών είναι και έξι γιατροί 
σε σύνολο 101 εργαζόμενων

που τέθηκαν εκτός υπηρεσίας.

Ανέφερε επίσης όπ από τις 
λίστες των επικουρικών ιατρών 
άτι υπήρχε διαθέσιμο από τα 
Υπουργείο το έχουν στείλει το 
Νοσοκομείο Σερρών. Διότι δη
λώνουν οι ενδιαφερόμενοι για 
ποια νοσοκομεία θέλουν.

Οι περισσότεροι έχουν δη
λώνει για τα κέντρα υγείας. Στο 
νοσηλευτικό προσωπικό είμα
στε πίσω στη λίστα.

Η λίστα
Via τους επικουρικούς 
μόνο στα Νοσοκομεία

Συμπληρωματικά ο διευθυ
ντής της ιατρικής Υπηρεσίας 
Δημήτρης Μπαλαξής ανέφερε 
ότι η λίστα για τους επικουρι
κούς έπρεπε να ανοίξει μόνο για 
Νοσοκομεία.

Και τούτο διότι όπως εξήγη 
σε ο κάθε εργαζόμενος κοιτά

που θα την βγάλει πιο καθαρή. 
Καμία σχέση δεν έχει η δουλειά 
του νοσηλευτή στο Νοσοκομείο 
με αυτή στην Πρωτοβάθμια πε
ρίθαλψη υγείας.

Και κατέληξε λέγοντας τα
εξήψ

«Δεν έχουμε φιλτράρισμα 
περιστατικών , τα πάντα κατα
λήγουν στο Νοσοκομείο, για 
αυτό υπάρχει επιβάρυνση και. 
πολλά περιστατικά. Πρέπει να 
δοθεί μία μεγαλύτερη στελέχω- 
ση των Νοσοκομείων.

Το νοσηλευτικό προσωπικό 
δεν είναι σε επάρκεια, είναι λίγα 
τα άτομα. Άρα τι κάνουμε εμείς, 
καλύπτουμε εκεί που έχουμε 
μεγαλύτερες και σοβαρότερες 
ανάγκες.

Όταν τα κέντρα Υγείας ανή
καν διοικητικά στα Νοσοκομεία 
τα πράγματα ήταν ευκολότερα 
για μας.»

Ποτέ δεν αντιμετωπίσαμε 
τέτοια προβλήματα γιατί ήμα 
όταν σε θέση, οι διοικήσεις των 
Νοσοκομείων να κάνουμε κατα
νομή προσωπικού ανάλογα με 
τις ανάγκες.

Αυτή τη στιγμή η διοίκηση 
των Κέντρων Υγείας είναι στις

ΥΠΕ, στην Περιφέρεια, όπου 
αυτή έχει τον πρώτο λόγο. Αν τα 
είχαμε εμείς δεν θα είχαμε κα 
νένα πρόβλημα στη στελέχωση 
του Νοσοκομείου, ούτε -ιατρι
κού, ούτε νοσηλευτικού προσω
πικού.

Δ.Ν.
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1  TURBO ΣΥΝΔΥΑΣΜΟΣ
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

535.38 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εν μέσω της συνεχιζόμενης εξάπλωσης της 
πανδημίας που επιμένει να προβληματίζει 
τους ειδικούς και να θέτει σοβαρά ερωτήμα
τα στις κυβερνήσεις ανά τον κόσμο για την 
αντιμετώπισή της, η συζήτηση που αφορά 
τον εμβολιασμό και δη την τρίτη -ενισχυτίτ 
κή- δόση, για την οποία επιμένει και ο Πα
γκόσμιος Οργανισμός Υγείας (ΠΟΥ), κα
λά κρατεί.
Οπως είναι ήδη γνωστό, η δόση αυτή, που 
αποκαλείται και «αναμνηστική», με τη χρή
ση των υπαρχόντων εγκεκριμένων εμβολί
ων κατά του κορονόίού παρέχει σημαντική 
αύξηση της ανοσιακής προστασίας στους 
πλήρως εμβολιασμένους έναντι του κινδύ
νου βαριάς νόσησης, της νοσηλείας σε νοσο
κομείο και κυρίως έναντι του θανάτου. Αυ
τό έρχεται τώρα να το επιβεβαιώσει μια νέα

μεγάλη βρετανική επιστημονική έρευνα, η 
οποία χαρακτηρίζεται από τους ειδικούς «η 
πιο ολοκληρωμένη μέχρι σήμερα σχετικά με 
την επίδραση της τρίτης δόσης», επτά εμβολί
ων,εκείνων της Modema, της Pfizer/BioNTech, 
της AstraZeneca, της Johnson & Johnson, της 
Novavax, της Valneva και της Cure vac.

Οπως προκύπτει από τα στοιχεία της με
λέτης που δημοσιεύτηκαν στο ιατρικό περι
οδικό «The Lancet», όσοι έκαναν το εμβόλιο 
της Pfizer/BioNTech έπειτα από δύο δόσεις 
AstraZeneca (όπως έγινε σε πολλές περιπτώ
σεις και στη χώρα μας) περίπου έναν μήνα 
μετά'είχαν επίπεδα αντισωμάτων σχεδόν 25 
φορές υψηλότερα. Εκείνοι που προτίμησαν 
εκ νέου το εμβόλιο της Pfizer/BioNTech έπει
τα από δύο δόσεις του ίδιου ε μβολίου, αποτύ - 
πωσαν αύξηση αντισωμάτων κατά τουλάχι

στον 8 φορές. Εντυπωσιακότατη όμως ήταν 
η περίπτωση της χρήσης του εμβολίου της 
Modema, καθώς, όταν έγινε ενισχυτική δόση 
με αυτό, έπειτα από δύο δόσεις AstraZeneca, 
παρατηρήθηκε αύξηση των αντισωμάτων 
κατά 32 φορές.

Ταυτόχρονα παρατηρήθηκε πως όταν 
έγινε η ενισχυτική δόση με το Modema (μισή, 
όπως έχει εγκριθεί από τους ειδικούς), έπειτα 
από δύο δόσεις Pfizer, τα αντισώματα αυξή
θηκαν κατά 11 φορές. Τέλος, και σύμφωνα 
με τους ειδικούς η τρίτη «αναμνηστική» δό
ση με το εμβόλιο της Pfizer/BioNTech θα μπο
ρούσε να είναι ακόμη και μισή, αφού διαπι
στώθηκε ότι η μισή τρίτη δόση Pfizer αυξά
νει τα επίπεδα αντισωμάτων κατά σχεδόν 17 
φορές σε όσους είχαν πλήρως εμβολιαστεί με 
AstraZeneca.

ιι Οσοι έκαναν το Moilema έπειτα από δύο δόσειε AstraZeneca 
είχαν επίπεδα αντισωμάτων σχεδόν 32 (popes υψηλότερα
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1  Υγειονομικοί διαμαρτύρονται για τις άθλιες και
επικίνδυνες συνθήκες στα νοσοκομεία

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

955.52 cm² Κυκλοφορία: 1860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΑΛΛΙΑ - ΒΡΕΤΑΝΙΑ - ΤΟΥΡΚΙΑ

Υγειονομικοί διαμαρτύρονται για τις άθλιες 
και επικίνδυνες συνθήκες στα νοσοκομεία
Τουλάχιστον 115.000 νοσηλευτές σε όλο τον κόσμο είχαν πεθάνει λόγω Covid-19 μέχρι τον Μάη

Η
 άθλια κατάσταση που ε

πικρατεί στα δημόσια συ
στήματα Υγείας και τα νο
σοκομεία, σχεδόν δύο χρό

νια μετά το ξέσπασμα της πανδη
μίας, είναι «κοινός τόπος» σε όλο τον 

κόσμο, όπως αναδεικνύεται και μέ
σα από τα αιτήματα, τις απεργίες και 
άλλες κινητοποιήσεις των υγειονομι
κών σε Γαλλία και Τουρκία, ενώ στα 
νοσοκομεία της Βρετανίας οι ελλεί
ψεις θέτουν σε κίνδυνο την ασφαλή 
και αναγκαία νοσηλεία των ασθενών.

Χωρίς να έχουν ληφθεί ουσιαστι
κά μέτρα ενίσχυσης των δημόσιων 
νοσοκομείων, που παραμένουν υπο
στελεχωμένα και υποβαθμισμένα, μετατρέπονται δε για 
άλλη μια φορά σε μιας νόσου, με δραματικές συνέπει
ες στην αντιμετώπιση άλλων σοβαρών ασθενειών, οι υ
γειονομικοί είναι εξουθενωμένοι, ενώ έχουν πληρώσει 
και μεγάλο «φόρο αίματος» εξαιτίας των ελλιπών μέ
τρων προστασίας.

Τουλάχιστον 115.000 νοσηλευτές - χωρίς να υπο
λογίζονται οι γιατροί και άλλες ειδικότητες - έχουν πε- 
θάνει από την Covid-19 από την αρχή της πανδημίας 
μέχρι τον Μάη του 2021, σύμφωνα με τον Παγκόσμιο Ορ
γανισμό Υγείας (ΠΟΥ). Ωστόσο το Διεθνές Συμβούλιο 
Νοσηλευτών αναφέρει πως ο αριθμός αυτός είναι «συ
ντηρητικός» και «πιθανότατα οι θάνατοι είναι διπλάσιοι».

Η εξουθένωση και ο μεγάλος επαγγελματικός κίν
δυνος έχουν οδηγήσει σε «κύματα» παραιτήσεων υ
γειονομικών. Το ποσοστό των νοσηλευτών που «σκο
πεύουν να αποχωρήσουν» από την εργασία τους μέσα 
σε ένα χρόνο διπλασιάστηκε, φτάνοντας το 20-30%, α
ναφέρει το Διεθνές Συμβούλιο.

Σε συνθήκες διεθνούς εξάπλωσης της παραλλαγής «0- 
μικρον», πριν καλά καλά κοπάσει το νέο θανατηφόρο κύ
μα της παραλλαγής «Δέλτα», σε συνθήκες που αυξάνο
νται οι νοσηλείες και οι θάνατοι, ο αριθμός των νοσηλευ
τών σε όλο τον κόσμο μειώνεται περαιτέρω...

«Πιστεύουμε ότι βρισκόμαστε σε οριακό σημείο, αν συ
νεχιστεί αυτή η τάση που βλέπουμε, θα μπορούσε να εί
ναι μια μαζική έξοδος ανθρώπων», αναφέρει το Διεθνές 
Συμβούλιο Νοσηλευτών, καλώντας τις κυβερνήσεις να 
πάρουν υποστηρικτικά μέτρα για τους νοσηλευτές και 
όλους τους υγειονομικούς.

Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, ήδη πριν από την παν
δημία υπήρχε παγκόσμια έλλειψη περίπου 6 εκατ. 
νοσηλευτών - λόγω κακοπληρωμένης, επώδυνης και ε
πικίνδυνης δουλειάς, όπως και λόγω της καπιταλιστικής 
αναρχίας που είναι ασύμβατη με τη σχεδιασμένη κάλυ
ψη των λαϊκών αναγκών - ενώ τα επόμενα χρόνια ανα
μένεται να συνταξιοδοτηθούν 4,75 εκατ. νοσηλευτές.

Γαλλία: «Εχουμε γονατίσει...
Θα υποχρεωθούμε 
να κάνουμε διαλογή ασθενών»
Τα τεράστια αδιέξοδα που προκαλεί η αντιλαϊκή διαχεί

ριση της πανδημίας και στη Γαλλία καταγγέλλουν οι υ
γειονομικοί της χώρας, που πριν από λίγες μέρες προ
χώρησαν σε νέες κινητοποιήσεις, μεταξύ άλλων και 
με συγκέντρωση στο Παρίσι, με συμμετοχή από διάφο
ρες πόλεις της χώρας.

«Θέλουμε κρεβάτια και θέσεις εργασίας για το δημόσιο 
νοσοκομείο», ανέγραφαν τα πανό τους, ενώ οι συμμετέ- 
χοντες κατήγγειλαν τις τεράστιες ελλείψεις σε προ
σωπικό που έχουν «αχρηστεύσει» χιλιάδες κλίνες

στα δημόσια νοσοκομεία, διαμορφώνοντας ασφυκτι
κό περιβάλλον για όσους απομένουν σε αυτά, με μεγά
λους κινδύνους και για τους ασθενείς.

Χαρακτηριστικές ήταν οι μαρτυρίες διαδηλωτών και 
συνδικαλιστών, όπως τις κατέγραψαν γαλλικά ΜΜΕ.

«Εχουμε γονατίσει», δήλωσε η Σοφί, νοσηλεύτρια, 
χαρακτηρίζοντας «πλήρως υποβαθμισμένες» τις συνθή
κες δουλειάς και προσθέτοντας: «Αθόρυβα και ξεκάθαρα 
έρχεται νέο "κύμα". Δεν θα το αντέξουμε. Θα υποχρεω
θούμε να κάνουμε διαλογή ασθενών και δεν είναι δυνα
τόν κάτι τέτοιο. Δεν είναι στη φύση της δουλειάς μας να 
κάνουμε κάτι τέτοιο...».

Ο Αρνό, γιατρός, μίλησε για ένα «τεράστιο χάος» στα 
νοσοκομεία: «Οταν οι φροντιστές επιστρέφουν σπίτια 
τους, τους στοιχειώνει το τι μπορεί να ξέχασαν να κά
νουν ή το τι δεν είχαν χρόνο να κάνουν. Δεν έπιασαν 
δουλειά σε αυτόν τον τομέα για να εργάζονται έτσι... Αυ
τό που θέλουν είναι να δουλεύουν και να εγγυώνται την 
ασφάλεια των ασθενών τους. Και σήμερα οι υπεύθυνοι 
δεν εγγυώνται τις συνθήκες γι' αυτό...».

Αλλοι εργαζόμενοι σε δομές Υγείας σημειώνουν: «Βα
ρεθήκαμε να μας αντιμετωπίζουν ως πιόνια, ως αιτία του 
προβλήματος, ενώ κι εμείς είμαστε αντιμέτωποι με τις 
συνέπειες...».

Απεργία υγειονομικών στην Τουρκία
Στην Τουρκία, 5 συνδικάτα υγειονομικών, που αντι

προσωπεύουν περισσότερους από 250.000 εργαζόμε
νους στο σύστημα Υγείας, γιατρούς και άλλο υγειονομι
κό προσωπικό, πραγματοποίησαν προχτές 24ωρη απερ
γία, διαμαρτυρόμενοι για τους χαμηλούς μισθούς και τις 
αντίξοες συνθήκες εργασίας εν μέσω και της κατάρρευ
σης της τουρκικής λίρας.

Γιατροί, νοσηλευτές, παραϊατρικό προσωπικό και βοη
θοί εργαστηρίων συγκεντρώθηκαν στην Κωνσταντινού
πολη, ενώ υγειονομικοί από το σύνολο των 81 επαρχι
ών της χώρας συμμετείχαν στην απεργία πραγματοποι

ώντας συγκεντρώσεις σε δεκάδες πόλεις, σύμφωνα με 
το μεγαλύτερο συνδικάτο του τομέα, την Τουρκική Ια
τρική Ενωση (ΤΤΒ).

Η Τουρκία καταγράφει τον τελευταίο καιρό περίπου 
20.000 νέες μολύνσεις Covid-19 και 180 θανάτους καθη
μερινά, σύμφωνα με τον υπουργό Υγείας, Φαχρετίν Κοτζά.

«Θέλουμε να ζήσουμε και να βοηθήσουμε και τους 
άλλους να ζήσουν», «Δωρεάν και ισότιμη υγειο
νομική περίθαλψη για όλους» και «Δεν μπορούμε 
να πάρουμε ανάσα», ήταν μερικά από τα συνθήματα 
που φώναζαν οι διαδηλωτές στην Κωνσταντινούπολη.

Οι υγειονομικοί λένε πόσο δύσκολο είναι να τα βγά
λουν πέρα καθώς ο πληθωρισμός καλπάζει, με τη λίρα 

να χάνει το μισό της αξίας της έναντι 
του δολαρίου φέτος. Μεταξύ άλλων, 
διεκδικούν αυξήσεις στους μισθούς α
ντίστοιχες του πληθωρισμού τουλάχι
στον, αλλά και να αναγνωριστεί ο κο- 
ρονοϊός ως επαγγελματική ασθένεια.

Η ΤΤΒ υποστηρίζει πως οι υγειονομι
κοί βρίσκονται «στα όριά τους», λόγω 
της αντιλαϊκής διαχείρισης της πανδη
μίας από την κυβέρνηση και των ελλι
πών μέτρων προστασίας του υγειονο
μικού προσωπικού.

Πολλοί επαγγελματίες Υγείας θέλη
σαν να φύγουν από τη χώρα λόγω των 
χαμηλών μισθών, των πολλών ωρών 
εργασίας και του κινδύνου βίας, ανέ
φερε το συνδικάτο, εκτιμώντας ότι οι 
παραιτήσεις στα δημόσια νοσοκομεία

θα αυξηθούν.

Επικίνδυνα τα κενά 
σε υγειονομικούς στη Βρετανία
Την ίδια ώρα, στη Βρετανία, μία από τις ισχυρότερες 

καπιταλιστικές οικονομίες του κόσμου, τα νοσοκομεία, 
κυρίως εκείνα του Λονδίνου, αγωνίζονται για να διατη
ρήσουν την επάρκειά τους σε υπαλληλικό προσωπικό ε
ξαιτίας του αριθμού εκείνων που χρειάζεται να απομο
νωθούν λόγω της έκθεσής τους στον κορονοϊό, σύμφω
να με γιατρό στις υπηρεσίες αντιμετώπισης έκτακτων 
περιστατικών.

Να σημειωθεί ότι η νέα πολύ μεταδοτική παραλλαγή 
«Ομικρον» του κορονοϊού εξαπλώνεται ραγδαία στη Βρε
τανία και αναμένεται να κυριαρχήσει σε λίγες μέρες. Την 
Τετάρτη καταγράφηκε ο μεγαλύτερος αριθμός ημε
ρήσιων κρουσμάτων από την αρχή της πανδημίας 
με 78.610 νέες μολύνσεις.

«Το έντονο πρόβλημα αφορά ουσιαστικά τη στελέχω- 
ση», δήλωσε στον ραδιοφωνικό σταθμό του BBC η Κά- 
θριν Χέντερσον, πρόεδρος του Βασιλικού Κολεγίου Ε
πείγουσας Ιατρικής.

«Ακόμη και αν δεν υπάρχει μεγάλη αύξηση των νοση
λειών, ήδη βλέπουμε τον αντίκτυπο του να μην έχου
με επαρκές προσωπικό για να κάνει σωστά και με ασφά
λεια τις εφημερίες. Επομένως ανησυχούμε για τις συ
νέπειες που μπορεί να υφίστανται οι ασθενείς, ε
πειδή δεν έχουμε το προσωπικό», είπε.

Η Χέντερσον σημειώνει ότι το Λονδίνο πλήττεται ιδι
αιτέρως: «Μιλάμε πιθανόν για το 10% των γιατρών και 
νοσηλευτών, που χρειάζεται να παροπλιστούν».

Και όλα αυτά ενώ ήδη από τα προηγούμενα κύματα 
της πανδημίας στη Βρετανία και εξαιτίας της μετατρο
πής του συστήματος Υγείας σε μιας νόσου, σχεδόν 6 ε
κατομμύρια άνθρωποι περιμένουν σε λίστες ανα
μονής των νοσοκομείων, για επεμβάσεις και θεραπεί
ες για άλλες ασθένειες!
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ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΝΩΣΕΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑΚΩΝ ΓΙΑΤΡΩΝ ΕΛΛΑΔΑΣ

Το κυβερνητικό όραμα για το «νέο ΕΣΥ» 
εφιάλτης για τον λαό
Την παραπέρα εμπορευματοποίηση υπηρετούν το νομοσχέδιο της κυβέρνησης για το πλαίσιο 
προμηθειών στο δημόσιο σύστημα Υγείας και οι τροπολογίες που ενσωμάτωσε

«Γ
 ια μία ακόμη φορά προτεραιότητα της κυβέρνησης δεν εί
ναι να ενισχύσει με μόνιμο προσωπικό το δημόσιο σύστη
μα Υγείας, αλλά να εξασφαλίσει ακόμα μεγαλύτερες περι
κοπές των δαπανών για τα λειτουργικά έξοδα των νοσοκο

μείων. Για μία ακόμη φορά αξιοποιεί την άθλια κατάσταση των δημό
σιων μονάδων Υγείας για να προωθήσει τα αντιδραστικά της σχέδια 
για το νέο ΕΣΥ»: Τα παραπάνω σημειώνει σε ανακοίνωσή της η Ομο
σπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ), με 
αφορμή το σχέδιο νόμου με τίτλο «Σύσταση και οργάνωση νομικού 
προσώπου ιδιωτικού δικαίου με επωνυμία Εθνική Κεντρική Αρχή 
Προμηθειών Υγείας στρατηγική κεντρικών προμηθειών, προϊόντων 
και υπηρεσιών Υγείας».

Με τον νόμο αυτό, σημειώνει η ΟΕΝΓΕ, «προσαρμόζεται περισσό
τερο το δημόσιο σύστημα Υγείας στους κανόνες της αγοράς και ιδιω- 
τικοποιείται ακόμη περισσότερο το πλαίσιο των προμηθειών του δη
μόσιου συστήματος Υγείας», ενώ ψήφισε και μία σειρά τροπολογίες 
με μέτρα - μπαλώματα «που αφορούν την “αντιμετώπιση" των τραγικών 
ελλείψεων σε γιατρούς».

Υπογραμμίζει ότι «η κυβέρνηση συνεχίζει στην ίδια ρότα της μερικής 
απασχόλησης, της κινητικότητας και της παράτασης του εργάσιμου βί
ου αντί για προσλήψεις μόνιμων γιατρών. Στις τροπολογίες που ψηφί
στηκαν, αποτυπώνεται ανάγλυφα η ανεκδιήγητη εκτίμηση της κυβέρ
νησης ότι δεν χρειάζεται να προσλάβουμε περισσότερους γιατρούς, 
γιατί με τη λήξη της πανδημίας θα είναι περιττοί. Και αυτό τη στιγμή 
που οι ελλείψεις σε προσωπικό ήταν τραγικές και πριν την εκδήλω
ση της πανδημίας, πόσο μάλλον τώρα που έχουν πάρει κυριολεκτικά 
εκρηκτικές διαστάσεις.

Για μία ακόμη φορά προτεραιότητα της κυβέρνησης δεν είναι να ενι- 
σχύσει με μόνιμο προσωπικό το δημόσιο σύστημα Υγείας, αλλά να εξα
σφαλίσει ακόμα μεγαλύτερες περικοπές των δαπανών για τα λειτουργι
κά έξοδα των νοσοκομείων. Για μία ακόμη φορά αξιοποιεί την άθλια κα
τάσταση των δημόσιων μονάδων Υγείας, για να προωθήσει τα αντιδρα
στικά της σχέδια για το νέο ΕΣΥ.

Μ ι' ϊH 
§ ? ffrmli ι . t

Πιο συγκεκριμένα:
• Χρησιμοποιεί τους νέους συναδέλφους για να βουλώσουν τρύπες.
Αντί να προσλάβει το σύνολο των συναδέλφων που είναι στις λίστες α
ναμονής για έναρξη ειδικότητας, τους προσλαμβάνει μόνο για έξι μήνες, 
με δυνατότητα παράτασης για έξι μήνες επιπλέον. Ακόμα και στην περί
πτωση που εργαστούν 12 μήνες, θα αναγνωρίζονται ως χρόνος ειδικότη
τας μόνο οι έξι μήνες, ενώ ταυτόχρονα δίνεται η δυνατότητα να μετακι
νούνται από το ένα νοσοκομείο στο άλλο και από τη μία πόλη στην άλλη.
• Δίνεται η δυνατότητα παράτασης της σύμβασης των ειδικευόμενων 
γιατρών που έχουν τελειώσει την ειδικότητα. Επεκτείνεται έτσι το καθε
στώς των παρατασιούχων γιατρών. Αντί να τους προσλάβει άμεσα ως μό
νιμους για την αντιμετώπιση των τεράστιων αναγκών που υπάρχουν, εκμε
ταλλεύεται ειδικευμένους γιατρούς πληρώνοντάς τους ως ειδικευόμενους.
• Δίνεται η δυνατότητα παραμονής στην εργασία γιατρών που έχουν 
συμπληρώσει το 67ο έτος της ηλικίας τους. Πρακτικά αυξάνει το όριο 
ηλικίας συνταξιοδότησης, αδιαφορώντας για την ποιότητα των παρεχό
μενων υπηρεσιών Υγείας στους ασθενείς, αλλά και την επίπτωση στην

υγεία των ίδιων των συναδέλφων. Το μέτρο αυτό, εκτός από το ότι α
ποτελεί πρόβα τζενεράλε για την αύξηση των ορίων ηλικίας συνταξιο- 
δότησης και σε άλλους κλάδους, μπαίνει εμπόδιο στην ομαλή διαδοχή 
και τη μεταφορά εμπειρίας.
• Στον ίδιο νόμο η κυβέρνηση ψήφισε απαράδεκτη ρύθμιση, σύμφωνα 
με την οποία ανασφάλιστοι ασθενείς οι οποίοι μέχρι τώρα εξαναγκά
ζονταν να απευθυνθούν στους ιδιώτες γιατρούς για φάρμακα, δια
γνωστικές εξετάσεις κ.λπ., θα απευθύνονται υποχρεωτικά στον δη
μόσιο τομέα Υγείας. Είναι προκλητικό το γεγονός ότι η κυβέρνηση ψή
φισε το συγκεκριμένο μέτρο με κριτήριο τον περιορισμό του "κόστους", 
μέτρο που εξαιτίας των πολύμηνων αναμονών στο δημόσιο σύστημα Υ
γείας, με μαθηματική ακρίβεια θα θέσει σε κίνδυνο την υγεία και τη ζωή 
των ασθενών. Απαιτούμε να καταργηθεί η ρύθμιση».

«Αυτό είναι το όραμα της κυβέρνησης για το νέο ΕΣΥ, εφιάλτης για 
τους γιατρούς, συνολικά για τους υγειονομικούς, αλλά και για τους α
σθενείς», τονίζει η ΟΕΝΓΕ και εξηγεί:
«Ανειδίκευτοι γιατροί με σύμβαση ειδικευόμενου που δεν θα είναι ό

μως ειδικευόμενοι. Παρατασιούχοι ειδικευόμενοι, που θα είναι όμως ει
δικευμένοι, αλλά θα πληρώνονται ως ειδικευόμενοι.

Μαθουσάλες γιατροί σε ηλικία που θα χρειάζονται οι ίδιοι γιατρό.
Απόφοιτοι των ιατρικών σχολών, που δεν θα είναι ειδικευόμενοι ούτε 

αγροτικοί, αλλά μαθητευόμενοι πρακτικής άσκησης.
Ελάχιστοι μόνιμοι ειδικευμένοι γιατροί, γιατί αποτελούν “βάρος" για 

τον κρατικό κορβανά, με τη μεγάλη μάζα των γιατρών σε καθεστώς ερ
γασιακής ομηρίας για ολόκληρα χρόνια, παρόλο που καλύπτουν μόλις έ
να μικρό μέρος των τραγικών κενών που υπάρχουν.

Για μία ακόμη φορά επιβεβαιώνεται ότι η κυβέρνηση της ΝΔ, "με το 
βλέμμα στραμμένο στο μέλλον”, αξιοποίησε την πανδημία για να ολοκλη
ρώσει το καταστροφικό έργο όλων των προηγούμενων κυβερνήσεων, της 
πλήρους εμπορευματοποίησης του δημόσιου συστήματος Υγείας και της 
άλωσής του από τα μεγάλα επιχειρηματικά συμφέροντα.

Για μία ακόμη φορά επιβεβαιώνεται ότι ο αγώνας μας για να μπλοκά- 
ρουμε τα εφιαλτικά σχέδιά τους είναι ζήτημα ζωής και θανάτου».
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ΔΗΜΟΣΙΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ

Εμπορευμαιοποίηση και υποστελέχωση 
μεγαλώνουν την πίεση της πανδημίας
Εγκληματικές ευθύνες για την κατάρρευση 
των δημόσιων νοσοκομείων

ΣΕΛ. 13
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1  Εμπορευμαιοποίηση και υποστελέχωση μεγαλώνουν την πίεση της
πανδημίας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

ΔΗΜΟΣΙΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ

Δυναμώνει η πίεση από την εμπορευματοποίηση και την υποστελέχωση
«Σταθεροποιείται σε υψηλά επίπεδα η πανδημία», λέει η κυβέρνηση,
ενώ επιβεβαιώνονται οι εγκληματικές ευθύνες για την κατάρρευση των δημόσιων νοσοκομείων

Σ
τους σκληρούς δείκτες της πανδημίας που «επι
μένουν» αποτυπώνεται η εγκληματική πολιτική 
που θεωρεί «κόστος» τα μέτρα προστασίας για 
τη ζωή και την υγεία του λαού.

Χτες, άλλοι 96 άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους από 
τον κορονοϊό, ενώ ο τραγικός απολογισμός ανέρχε
ται πλέον σε 19.651 θανάτους. Ο αριθμός των ασθε
νών που νοσηλεύονται διασωληνωμένοι είναι 692 με 
τους 570 από αυτούς να είναι ανεμβολίαστοι ή με
ρικώς εμβολιασμένοι. Η πληρότητα στις ΜΕΘ/ΜΑΦ 
covid 19 χτες ήταν 96,58%. Επίσης, χτες επιβεβαιώ
θηκαν άλλα 4.696 νέα κρούσματα.

Οπως ειπώθηκε στη χτεσινή ενημέρωση του υ
πουργείου Υγείας, η μετάλλαξη «Ομικρον», είναι «ή
δη παντού και θα επικρατήσει τις επόμενες βδομά
δες», ενώ τα καταγεγραμμένα κρούσματα στην Ελλά
δα είναι 14. «Ο κίνδυνος να κολλήσουν όσοι είναι εμ
βολιασμένοι είναι υπαρκτός», επισημάνθηκε επίσης, 
ενώ όπως ειπώθηκε, το στέλεχος «Ομικρον» «έχει ε
ξαιρετικά υψηλή μεταδοτικότητα, η δυναμική του θα 
οδηγήσει σε ραγδαία αύξηση των διαγνώσεων που θα 
σταθεροποιηθεί σε υψηλά επίπεδα».

Προσπάθεια
να κάνει το μαύρο άσπρο

Στο μεταξύ, να κάνει το μαύρο άσπρο συνεχίζει να 
προσπαθεί η κυβέρνηση μετά τη δημοσιοποίηση προ
χτές της μελέτης των καθηγητών Σ. Τσιόδρα και θ. 
Λύτρα, με την οποία επιβεβαιώνονται οι εγκληματικές 
ευθύνες που βαραίνουν διαχρονικά όλες τις κυβερνή
σεις, για τις χιλιάδες ανθρώπων που θα μπορούσαν να 
έχουν σωθεί αν υπήρχαν τουλάχιστον 3.500 δημόσι
ες κλίνες ΜΕΘ, το αναγκαίο και εξειδικευμένο προ
σωπικό στο δημόσιο σύστημα Υγείας, και αυξημένη 
κρατική χρηματοδότηση.

θυμίζουμε, η μελέτη αφορά τη θνητότητα διασωλη-

νωμένων ασθενών με Covid-19 σε όλα τα νοσοκομεία 
της χώρας, από τον Σεπτέμβρη του 2020 μέχρι και τις 
6 Μάη του 2021, και επιβεβαιώνει ότι αυτή αυξάνεται 
εκτός ΜΕΘ, στον αντίποδα των κυβερνητικών ισχυ
ρισμών που διατυπώθηκαν πριν από μερικές μέρες.

«Πάνω από 400 διασωληνωμένοι Covid-19 αυξά
νουν την πιθανότητα θνητότητας και δημιουργούν 
ασφυξία στο σύστημα Υγείας». Αυτή είναι μία από τις 
τραγικές διαπιστώσεις της έρευνας, που δείχνει πόσο 
εγκληματική είναι η πολιτική που θεωρεί «πολυτέλεια» 
την επάρκεια σε δημόσια κρεβάτια ΜΕΘ και το προ
σωπικό που θα τα λειτουργεί, την ώρα που η κυβέρ
νηση παπαγαλίζει διαρκώς τα περί 1.200 και βάλε κλι
νών ΜΕΘ που τάχα έχει προς διάθεση των νοσούντων.

Με θράσος, άλλωστε, ο κυβερνητικός εκπρόσω
πος Γ. Οικονόμου, στην ενημέρωση χτες των δημο
σιογράφων επεχείρησε να προσπεράσει τα παραπά
νω, μιλώντας για «θόρυβο που έχει δημιουργηθεί» 
από τη δημοσιοποίηση της μελέτης, ισχυριζόμενος 
ότι «από την έναρξη της πανδημίας η κυβέρνηση ε- 
πέλεξε να αξιοποιήσει την επιστημονική γνώση προ- 
κειμένου να διαμορφώσει ευρύτερες πολιτικές που 
να διασφαλίζουν το δημόσιο αγαθό, συνυπολογίζο
ντας ένα τεράστιο πλέγμα αλληλεξαρτώμενων πα
ραγόντων», που όλοι τους, στο τέλος, συμπυκνώνο
νται στο εγκληματικό «σχέση κόστους - οφέλους - 
αποτελέσματος».

Επιβεβαιώνοντας, άλλωστε, ότι έχουμε ευρεία δι
ασωλήνωση σε απλές κλίνες νοσηλείας, διαδρόμους 
και ράντσα, είπε ότι «η διασωλήνωση ασθενών εκτός 
ΜΕΘ γίνεται από ανάγκη, προκειμένου να τους πα
ρέχεται η καλύτερη δυνατή φροντίδα μέχρι να κατα
στεί εφικτός ο τρόπος μεταφοράς τους, εισαγωγής 
τους σε μονάδες ΜΕΘ».

Αποσιωπώντας, δε, ότι ΜΕΘ ...εξαγγέλλονται αλλά 
δεν λειτουργούν καν, λόγω έλλειψης προσωπικού, ή 
για να λειτουργήσουν μεταφέρεται προσωπικό, χω
ρίς καν την αναγκαία εκπαίδευση, από άλλες κλινι
κές, προέβαλε πάλι σαν πανάκεια τον εμβολιασμό, λέ

γοντας ότι «το ζητούμενο είναι να έχουμε λιγότερες 
διασωληνώσεις και λιγότερες διασωληνώσεις έχου
με όταν έχουμε μεγαλύτερη εμβολιαστική κάλυψη».

Τέλος, έσπευσε να επισημάνει ότι η μελέτη των Τσι
όδρα - Λύτρα «δεν ήταν σε γνώση του πρωθυπουρ
γού, δεν είχε παραδοθεί ούτε στον πρωθυπουργό, ού
τε σε κανέναν συνεργάτη του στο Μέγαρο Μαξίμου, 
πριν την επίσημη δημοσίευσή της».

Σε σταθερή επικοινωνία 
με τους φαρμακοβιομήχανους 
για αυξημένη κερδοφορία

Για την ικανοποίηση όλων των απαιτήσεων των 
φαρμακοβιομήχανων δεσμεύθηκε η κυβέρνηση, μέ
σω της συμφωνίας «για την ανάγκη άμεσης εφαρ
μογής των μεταρρυθμίσεων στον τομέα του Φαρμά
κου, αλλά και την ανάγκη ελέγχου της φαρμακευτι
κής δαπάνης», που ανακοινώθηκε χτες μετά τη συ
νάντηση του υπουργού Υγείας θ. Πλεύρη με τους Γε
νικούς Διευθυντές των εταιρειών - μελών του Συνδέ
σμου Φαρμακευτικών Επιχειρήσεων Ελλάδος (ΣΦΕΕ).

Η αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης για τη 
φαρμακευτική δαπάνη κατά 100 εκατομμύρια ευρώ 
ουσιαστικά είναι το ισόποσο δωράκι προς τη φαρμα
κοβιομηχανία που θα τους δοθεί ως «ανταπόδοση» 
για τις επενδύσεις σε έρευνα και καινοτομία και θα 
αφαιρεθεί από την υποχρέωση του Clawback. Αλλά 
και οποιαδήποτε άλλη αύξηση της κρατικής χρημα
τοδότησης ή της δυνατότητας αυξημένης φαρμακευ
τικής δαπάνης δεν μεταφράζεται σε μείωση της δα
πάνης των ασθενών αφού αυτή συνεχίζει να καθορί
ζεται από τους κανονισμούς του ΕΟΠΥΥ.

Να σημειωθεί ότι μεταξύ 2012 και 2019 η δημόσια 
φαρμακευτική δαπάνη μειώθηκε κατά 50%, ενώ η 
συμμετοχή των ασθενών μόνο για τα αποζημιούμενα 
φάρμακα αυξήθηκε κατά 52,8%. Προεκλογικά, όλα

τα αστικά κόμματα «διαγκωνίζονταν» για το ποιος εί
χε τη μεγαλύτερη συμβολή στη μείωση της «σπατά
λης», δηλαδή τη μείωση της κρατικής χρηματοδότη
σης και την επιβάρυνση αντίστοιχα των ασθενών. Σή
μερα, σύμφωνα με ευρήματα πρόσφατης έρευνας, το 
21% μειώνει την αγορά ειδών πρώτης ανάγκης, προ
κειμένου να μπορέσει να αγοράσει συνταγογραφού- 
μενα φάρμακα, το 10% πήρε λιγότερα φάρμακα από 
αυτά που του συνέστησε ο γιατρός και το 9% καθυ
στέρησε να εκτελέσει ή δεν εκτέλεσε συνταγή λό
γω κόστους. Το 24% αναφέρει πως η πληρωμή των 
φαρμάκων τους τελευταίους 12 μήνες αποτελεί ση
μαντικό πρόβλημα.

Συνεχίζοντας την ίδια πολιτική, η κυβέρνηση έφε
ρε πρόσφατα τροπολογία στην οποία προβλέπεται 
για την τιμολόγηση νέων φαρμάκων που θα κυκλο
φορήσουν - και προκειμένου να μην υπάρχει εκτρο
πή από τους δημοσιονομικούς στόχους - η δυνατό
τητα να πεταχτούν κι άλλα φάρμακα εκτός θετικής 
λίστας και να ενταχθούν στην αρνητική λίστα, δηλα
δή ο ασθενής θα πληρώνει επιπλέον φάρμακα εξο- 
λοκλήρου από την τσέπη του. Σύμφωνα με κυβερνη
τικά στελέχη θα πρόκειται για ένα σημαντικό μέρος 
ευρέως χρησιμοποιούμενων «φτηνών» φαρμάκων των 
οποίων η τιμή αυξάνεται όταν μπαίνουν στην αρνητι
κή λίστα, όπως γίνεται συνήθως.

Είχε προηγηθεί η απόφαση για τους ανασφάλιστους 
να συνταγογραφούν φάρμακα και εξετάσεις μόνο στις 
δημόσιες μονάδες Υγείας με επίκληση της «υπερσυ- 
νταγογράφησης» και της εκτροπής της δαπάνης. Α
ξίζει να σημειωθεί η κριτική του ΣΥΡΙΖΑ για το θέμα, 
που συμφωνώντας με τα προσχήματα της κυβέρνησης 
περί «υπερσυνταγογράφησης», υπενθύμιζε ότι αυτή 
δεν αφορά μόνο τους ανασφάλιστους αλλά και τους 
ασφαλισμένους, συστήνοντας μάλιστα ως πιο αποτε
λεσματικό μέτρο για την υλοποίηση της κυβερνητι
κής πολιτικής - μείωσης της φαρμακευτικής δαπάνης 
- την εφαρμογή των «θεραπευτικών πρωτοκόλλων», 
τον μηχανισμό δηλαδή των περικοπών.
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1  ΕΡΓΑΤΙΚΑ ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΦΟΡΕΙΣ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΩΝ
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

584.7 cm² Κυκλοφορία: 1860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΓΑΤΙΚΑ ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΦΟΡΕΙΣ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΩΝ

Αμεση επαναλειτουργία κλειστών 
νοσοκομείων και επιτάξεις κλινικών, 
όχι στους εργολάβους
Κινητοποιήσεις σε όλη τη χώρα για ουσιαστική ενίσχυση 
του δημόσιου συστήματος Υγείας

Κ
ινητοποίηση αύριο Σάββατο 
στις 11 π.μ. έξω από τα γραφεία 
της 3ης και 4ης ΥΠΕ, στην ο
δό Αριστοτέλους στη Θεσσα
λονίκη, για την επαναλειτουργία 
των κλειστών νοσοκομείων «Πανα

γία», «Λοιμωδών» και του παλαιού 
424, για μαζικές προσλήψεις μόνι
μου προσωπικού σε νοσοκομεία και 
ΚΥ και για επίταξη του ιδιωτικού το
μέα της Υγείας, οργανώνει η Ενωση 
Νοσοκομειακών Ιατρών Θεσσαλο
νίκης (ΕΝΙΘ).

Με αφορμή την ανεξέλεγκτη κα
τάσταση που επικρατεί στα νοσοκο
μεία της Θεσσαλονίκης, στην κο
ρύφωση του 4ου κύματος της παν
δημίας, εξαιτίας των τραγικών ελ
λείψεων σε προσωπικό και υποδο
μές, με τους ασθενείς να νοσηλεύ
ονται σε ράντζα και διασωληνωμέ- 
νοι εκτός ΜΕΘ κ.λπ., σε μια πανδη
μία όπου καθημερινά έχουμε εκατοντάδες θύμα
τα των τραγικών ελλείψεων στο ΕΣΥ, η ΕΝΙΘ κα- 
λεί την κυβέρνηση να αναλάβει τις ευθύνες της και 
να προχωρήσει άμεσα σε όλες τις αναγκαίες ενέρ
γειες για την επαναλειτουργία των κλειστών νοσο
κομείων «Παναγία», «Λοιμωδών», παλαιό 424, μαζι
κές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού, γενναία αύ
ξηση των κρατικών δαπανών, επίταξη των 120 κλι
νών ΜΕΘ και των τουλάχιστον 1.000 κλινών νοση
λείας που έχουν οι 5 μεγάλες ιδιωτικές πολυκλινι
κές της πόλης (Διαβαλκανικό, «Αγ. Λουκάς», «Βιο- 
κλινική», «Γενική Κλινική» και «Κυανός Σταυρός»), 
Ενταξη του συνόλου της ιδιωτικής Υγείας σε κε
ντρικό έλεγχο από το κράτος, με στόχο η πανδη
μία να μην αντιμετωπίζεται σε βάρος των υπόλοι
πων ασθενειών. Ολοκληρωμένο πρόγραμμα εμβο
λιασμού, με επίκεντρο την εξαντλητική εξατομι- 
κευμένη ενημέρωση μέσα από τις δομές της ΠΦΥ.

Συλλαλητήριο την Κυριακή 
στα Γιαννιτσά

Συλλαλητήριο για την προστασία της υγείας του 
λαού και την ενίσχυση των δημόσιων δομών Υγεί
ας διοργανώνουν την Κυριακή 19 Δεκέμβρη, στις 
10.30 π.μ. στον Πεζόδρομο Γιαννιτσών, μαζικοί φο
ρείς, σωματεία και σύλλογοι του νομού Πέλλας.

Η κατάσταση στα νοσοκομεία του νομού, καταγ
γέλλουν, όπως και ολόκληρης της χώρας, είναι α
πελπιστική. Η Παθολογική κλινική του Νοσοκο
μείου Γιαννιτσών σε συνθήκες τραγικής υποστε- 
λέχωσης καταρρέει, αδυνατεί να καλύψει στοιχει
ωδώς ακόμα και αυτό το εφημεριακό πρόγραμμα.

Στα Κέντρα Υγείας ουρές ταλαιπωρίας και συνω
στισμός στα εμβολιαστικά κέντρα, με τους υγειο
νομικούς να δίνουν έναν τιτάνιο αγώνα, χωρίς κα
μία στήριξη, χωρίς θέρμανση, χωρίς προσωπικό, 
αφού οι κενές οργανικές θέσεις παραμένουν κε
νές ακόμα και τώρα, μετά από δύο σχεδόν χρό
νια πανδημίας.

Αναδεικνύουν ότι αποτελεί έγκλημα ασθενείς να 
χάνουν τη ζωή τους διασωληνωμένοι εκτός ΜΕΘ, 
και ο ιδιωτικός τομέας της Υγείας να απολαμβά
νει καθεστώς ασυλίας και να προγραμματίζει τη 
λειτουργία του με βάση τις ανάγκες και τους στό
χους της κερδοφορίας του.

Και απαιτούν εκτός των άλλων άνοιγμα της ΜΕΘ 
του Νοσοκομείου Εδεσσας, ενίσχυση των κλινι
κών και των τμημάτων των δύο νοσοκομείων, κά
λυψη όλων των κενών οργανικών θέσεων στα Κέ
ντρα Υγείας και παύση των αναγκαστικών μετακι
νήσεων των γιατρών.

Να μην μπουν οι εργολάβοι 
στο Νοσοκομείο Καρδίτσας

Σήμερα πραγματοποιούνται στάση εργασί
ας (10 π.μ. -12 μ.) και κινητοποίηση στις 11 π.μ. 
σπιν πύλη του Νοσοκομείου Καρδίτσας, από τον 
Σύλλογο Εργαζομένων του νοσοκομείου, ενάντια 
στους εργολάβους στα νοσοκομεία.

Κάλεσμα συμμετοχής στην κινητοποίηση απευ
θύνουν η Ενωση Νοσοκομειακών Γιατρών, η Επι
τροπή Αγώνα Εργαζομένων Νοσοκομείου και Κέ
ντρων Υγείας Νομού Καρδίτσας, εργατικά σωμα
τεία και μαζικοί φορείς της πόλης, όπως η Ενω- 
τική Ομοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων, ο Εμπο

ρικός Σύλλογος και άλλοι.
Σημειωτέον, στην τακτική συνεδρί

αση του ΔΣ του νοσοκομείου, στις 25 
Νοέμβρη, αποφασίστηκε η παράδοση 
των υπηρεσιών καθαριότητας και φύ
λαξης σε ανάδοχο. Ουσιαστικά η δι
οίκηση του νοσοκομείου, παίρνοντας 
τη σκυτάλη από τους κυβερνητικούς 
νόμους, ετοιμάζεται να πετάξει στον 
δρόμο 38 εργαζόμενους με συμβά
σεις στην καθαριότητα και στη φύ
λαξη. Και ταυτόχρονα ετοιμάζει συμ
βάσεις εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ με 
εργολαβικές εταιρείες, την ώρα που οι 
καθαρίστριες ζουν με ωράρια - λάστι
χο και μέχρι 360 ευρώ τον μήνα, ενώ 
βρίσκονται κάτω από αντίξοες συνθή
κες στην πρώτη γραμμή ενάντια στην 
πανδημία εδώ και σχεδόν δύο χρόνια.

Τα σωματεία των υγειονομικών και οι 
μαζικοί φορείς διεκδικούν να μην έρ
θει κανένας εργολάβος, μονιμοποίηση 

όλων των συμβασιούχων, μαζικές προσλήψεις μό
νιμου προσωπικού, άρση των αναστολών εργασίας.

Την Τρίτη στην Ορεστιάδα
Κάλεσμα σε όλους τους μαζικούς φορείς και 

στους εργαζόμενους της περιοχής απευθύνουν οι 
Αγροτικοί Σύλλογοι του βόρειου Εβρου για συμ
μετοχή στη συγκέντρωση που οργανώνουν την 
Τρίτη 21 Δεκέμβρη, στις 6 μ.μ. στην κεντρική 
πλατεία της Ορεστιάδας, για την εκρηκτική κα
τάσταση που επικρατεί στο δημόσιο σύστημα Υ
γείας στον κεντρικό και βόρειο Εβρο.

Οι δομές Υγείας της περιοχής αντιμετωπίζουν 
χρόνια και σοβαρά προβλήματα στη λειτουργία τους, 
που έχουν επιδεινωθεί το διάστημα της πανδημίας. 
Το Νοσοκομείο Διδυμοτείχου, τα Κέντρα Υγείας 
Ορεστιάδας, Δικαίων και Σουφλίου, τα Αγροτι
κά Ιατρεία και το ΕΚΑΒ «στενάζουν» από τις τε
ράστιες ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό και τε
χνικό προσωπικό, με τον λαό να πληρώνει το μάρ
μαρο της πολιτικής υποστελέχωσης και υποχρη- 
ματοδότησης που ακολούθησαν όλες οι κυβερνή
σεις, βάζοντας βαθιά το χέρι στη τσέπη.

«Μπροστά σ’ αυτήν την κατάσταση δεν μπορού
με να παραμένουμε βουβοί θεατές. Οι Αγροτικοί 
Σύλλογοι της περιοχής παίρνουμε την πρωτοβου
λία και καλούμε όλους τους φορείς, συλλόγους, 
σωματεία, να πάρουν αποφάσεις και να συμμε- 
τάσχουν», σημειώνει η ανακοίνωση και τους καλεί 
να διεκδικήσουν ενίσχυση του δημόσιου συστήμα
τος Υγείας, κάλυψη των κενών με μόνιμο προσω
πικό και επαναλειτουργία των Αγροτικών Ιατρεί
ων, με την κατάλληλη στελέχωση και εξοπλισμό.
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1  Ανησυχητική έρευνα για τous ασθενείς που
νοσηλεύτηκαν Covid19

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

267.18 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχητική έρευνα για tous ασθενείς που νοσηλεύτηκαν
Μόνον ένας στους τρεις ασθενείς μετά τη νοσηλεία τους ί)όγω 
Covid-9 αναφέρουν ότι νιώθουν πως έχουν αναρρώσει πλήρως 
μετά από ένα έτος, σύμφωνα με μια νέα βρετανικά έρευνα

ΛΙΓΟΤΕΡο από το ένα ιρίιο των 
ασθενών που εμφάνισαν συμπτώ
ματα διαρκείας μετά τη νοσηλεία τους 
λόγω Covid-9, αναφέρουν ότι νιώ
θουν πως έχουν αναρρώσει πλήρως 
μετά από ένα έτος, σύμφωνα με μια 
νέα βρετανική έρευνα. Με άλλα λόγια, 
τουλάχιστον δύο στους τρεις με μακρά 
Covid-19 συνεχίζουν να εμφανίζουν 
ένα ή περισσότερα συμπτώματα 12 
μήνες μετά το εξιτήριο τους από το 
νοσοκομείο.

Πολλές έρευνες έχουν επιβεβαι
ώσει ότι τα επίμονα συμπτώματα για 
μήνες μετά τη λοίμωξη με κορωνοϊό 
δεν είναι ασυνήθιστο φαινόμενο. Η

νέα μελέτη κατέληξε στο συμπέρασμα 
ότι στην πραγματικότητα οι περισσό
τεροι από όσους έχουν μακροχρόνια 
συμπτώματα μετά τη νοσηλεία τους, 
εμφανίζουν σχετικά μικρή βελτίωση 
και η κατάσταση τους είναι σε μεγά
λο βαθμό ίδια μετά από ένα χρόνο με 
αυτή που ήταν επτά μήνες νωρίτερα 
(δηλαδή πέντε μήνες μετά το εξιτήριο). 
Η μελέτη Phos-Covid, με επικεφαλής 
τον καθηγητή ιατρικής Κρις Μπράπ-

λινγκτου Πανεπιστημίου του Λέστερ, 
η οποία δεν έχει ακόμη δημοσιευ- 
θεί σε επιστημονικό περιοδικό, σύμ
φωνα με τη βρετανική «Γκάρνπαν», 
συνέκρινε στοιχεία για 2.320 ενή
λικες που είχαν βγει από το νοσοκο
μείο πέντε μήνες πριν και 924 άτο
μα που είχαν βγει από το νοσοκο
μείο πριν ένα έτος. Στο χρονικό διά
στημα ανάμεσα στον πέμπτο και στον 
12ο μήνα μετά τη νοσηλεία τους με

Covid-19, το ποσοστό όσων ανέφε
ραν πλήρη ανάρρωση είχε παραμείνει 
περίπου ίδιο (σχεδόν 30%), όπως και 
τα συμπτώματα τους όπως δύσπνοια, 
κόπωση και πόνοι. Περίπου το 10% 
ένιωθαν σε σημαντικό βαθμό «ομί
χλη» στον εγκέφαλο τους μετά από 
12 μήνες, μια ένδειξη για έκπτωση 
των γνωστικών λειτουργιών τους. 
«Μόνο ο ένας στους τρεις συμμετέχο- 
ντες ένιωθε πλήρη ανάρρωση μετά 
από ένα έτος. Δυστυχώς δεν είδαμε 
βελτιώσεις μετά από ένα χρόνο σε 
σχέση με την κατάσταση που βρίσκο
νταν οι άνθρωποι πέντε μήνες μετά 
το εξιτήριο τους», δήλωσε η ερευνή-

από Covid-19
τρία δρ ΡέπσελΈβανς του βρετανικού 
Εθνικού Ινστιτούτου Ερευνών Υγεί
ας. Λόγω ανεπαρκών στοιχείων, οι 
ερευνητές δεν απέκλεισαν πάντως ότι 
η πραγματική αναλογία όσων αναρ- 
ρώνουν πλήρως μέσα σε ένα έτος, 
κινείται από το 20% έως το 60%. 
Η μελέτη κατέταξε τα άτομα με μακρό
χρονα συμπτώματα Covid-19 σε τέσσε
ρις κατηγορίες. Οι γυναίκες, οι παχύ
σαρκοι ασθενείς, όσοι είχαν κινητικές 
δυσκολίες και εκείνοι με αυξημένα επί
πεδα συγκεκριμένων πρωτεϊνών δει
κτών φλεγμονής στο αίμα τους είχαν 
συνήθως πιο σοβαρά συμπτώματα.
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1  ΜΕΘ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

61.55 cm² Κυκλοφορία: 2340

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΘ
Την ώρα που η κυβέρνηση βρίσκεται 
με την πλάτη στον τοίχο για την αυ
ξημένη θνητότητα στις διασωληνώ
σεις εκτός ΜΕΘ, ο Μιχόλης Γιαννά- 
κος περνούσε την πόρτα του Αρείου 
Πάγου για να καταθέσει μηνυτήρια 
αναφορά κατά παντός υπευθύνου 
σε σχέση με τις Μονάδες Εντατικής 
Θεραπείας. Στη μηνυτήρια αναφορά 
της η ΠΟΕΔΗΝ έδωσε συγκεκριμένα 
παραδείγματα, κάνοντας λόγο για 
καθημερινές περιπτώσεις όπου υ
πάρχουν κενές κλίνες ΜΕΘ, τη στιγ
μή που το σύστημα υγείας ασφυκπό 
και ασθενείς πεθαίνουν διασωληνω- 
μένοι εκτός Εντατικής. Σίγουρα η 
συνέχεια θα είναι ενδιαφέρουσα.
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1  Μαρτυρία ΣΟΚ που απαιτεί εισαγγελέα! Έστειλαν
στον θάνατο ανεμβολίαστο επειδή έτσι λέει ο ΕΟΔΥ

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

153.13 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μαρτυρία ΣΟΚ που απαιτεί 
εισαγγελέα! Έστειλαν στον 
θάνατο ανεμβολίαστο επειδή 
έτσι λέει ο ΕΟΔΥ

Σοκ προκαλεί η καταγγελία αναγνώστη σχετικά με τον θάνατο από 
κορωνοϊό ανεμβολίαστου συμπολίτη μαε στο νοσοκομείο Βόλου. 
Ανεξάρτητα αν αληθεύει η καταγγελία, το ζήτημα είναι σοβαρό και 
απαιτεί παρέμβαση εισαγγελέα για να διερευνηθεί η βασιμότητά 
τηε καθώε μιλάει ανοικτά για «δολοφονία» του 47χρονου με εντο- 
λέε άνωθεν. Πρόκειται για τον θάνατο άνδρα στη ΜΕΘ του νοσο
κομείου Βόλου το περασμένο Σάββατο. Νοσηλευόταν με πολυορ- 
γανική ανεπάρκεια.

Σύμφωνα, λοιπόν με τον καταγγέλλονται «Αφησαν τον άνθρω
πο εβδομάδεε να βασανιστεί χωρίε αντιβίωση με σκέτο όρο και 
κομπρέσεε.,.Όταν έφτασε 42 ο πυρετόε τον ετοίμασαν για ΜΕΘ 
... ΞΕΨΥΧΗΣΕ στο ασανσέρ πριν μπει καν στη ΜΕΘ...'Οταν ρώ
τησε μια νοσηλεύτρια γιατί δεν του χορηγούν αντιβίωση... Ενώ 
στουε ηλικιωμένουε τόσα χρόνια χορηγούσαν δύο και τρειε μαζί 
σε συνδυασμό... Πήρε την απάντηση: Σσσσ, μην φωνάζειε, εμείε 
ακολουθούμε το πρωτόκολλο του ΕΟΔΥ... ΘΛΙΒΟΜΑΙ... Ο συγκε- 
κριμένοε κύριοε δεν είναι γνωστόε μου. Είναι όμωε πατέραε 3 κο- 
ριτσιών που έμειναν ορφανά... Προε παραδειγματισμό των ανεμ- 
βολίαστων που δεν υποτάσσονται στο σύστημα».



15;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ακραία πόλωση με την «Ομικρον» προ των πυλών
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

789.88 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ακραία πόλωση 
με την «Ομικρον» 
προ ίων πυλών
Σύγκρουση ενόψει προϋπολογισμού - 
Διαγραφή Κουρουμπλή από ΣΥΡΙΖΑ
Σκηνικό σφοδρήε αντιπαράθεσηε, 
που αναμένεται να κορυφωθεϊ αύ
ριο με τη «μονομαχία» των κ. Κυριά
κου Μητσοτάκη και Αλέξη Τσίπρα 
κατά την ολοκλήρωση τηε συζήτη- 
ons επί του προϋπολογισμού, δια
μορφώνεται στην πολιτική σκη
νή, ενώ η μετάλλαξη «Ομικρον» 
βρίσκεται πλέον προ των πυλών. 
Η κυβέρνηση κατέστησε χθεε σα- 
φέε πωε ο πρωθυπουργόε δεν ήταν 
ενήμεροε για τη μελέτη Τσιόδρα - 
Λύτρα, ενώ πέρασε στην αντεπίθε
ση κατηγορώνταε τον ΣΥΡΙΖΑ ότι

δεν ψήφισε σειρά νομοθετημάτων 
υπέρ του εμβολιασμού. Από την 
πλευρά του, ο κ. Τσίπραε επέμεινε 
στα πυρά κατά του κ. Μητσοτάκη 
για τιε ΜΕΘ, αλλά υποχρεώθηκε να 
προχωρήσει στη διαγραφή του κ. 
Παναγιώτη Κουρουμπλή από την 
Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ μετά την άρνηση 
του τελευταίου να ανακαλέσει την 
αναφορά περί «δολοφόνων».

Τσιόδρας: Μην ερναλειο- 
ηοιεϊτε την επιστήμη

Σελ.4
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1  Ακραία πόλωση με την «Ομικρον» προ των πυλών
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Διευκρινίσεις και αντεπίθεση
Η μελέτη των Τσιόδρα - Λύτρα δεν ήταν σε γνώση του πρωθυπουργού

Του ΣΤΑΥΡΟΥ Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ

Ενα 24ωρο μετά τη δημοσιοποί
ηση τηε επιστημονικήε μελέτηε 
των κ. Τσιόδρα και Λύτρα για τη 
θνητότητα στιε ΜΕΘ, η κυβέρνη
ση πέρασε στην αντεπίθεση μέ
σω του κυβερνητικού εκπροσώ
που Γιάννη Οικονόμου. Κατά τη 
χθεσινή ενημέρωση ο κ. Οικονό
μου δήλωσε πωε ο πρωθυπουργόε 
δεν γνώριζε για την έκθεση των 
κ. Τσιόδρα και Λύτρα και κάλεσε 
την αξιωματική αντιπολίτευση 
να μην ευτελίζει για κομματικά 
οφέλη μια επιστημονική έρευνα.

«Πρώτον, η επιστημονική με
λέτη των κ. Τσιόδρα και Λύτρα 
δεν ήταν σε γνώση του πρωθυ
πουργού, δεν είχε παραδοθεί ούτε 
στον πρωθυπουργό ούτε σε κανέ- 
ναν συνεργάτη του στο Μέγαρο 
Μαξίμου πριν από την επίσημη 
δημοσίευσή τηε», είπε ο κ. Οικο
νόμου. «Δεύτερον, η συγκεκριμέ
νη μελέτη επαναλαμβάνει γνω- 
στέε διαπιστώσει για αυξημένη 
θνητότητα όταν το σύστημα υγεί- 
as δέχεται πίεση αλλά και αδυνα- 
μίεε σε συγκεκριμένεε περιοχέε 
τηε χώραε», ανέφερε, προσθέτο- 
νταε πωε ο ίδιοε ο πρωθυπουρ- 
γόε έχει τοποθετηθεί δημόσια για 
την ανάγκη ανασυγκρότησηε του 
ΕΣΥ». Συνέχισε, δε, λέγονταε πωε 
«τρίτον, η διασωλήνωση ασθενών 
εκτόε ΜΕΘ γίνεται από ανάγκη 
προκειμένου να τουε παρέχεται

Ο κ. Μητσοτάκης στη Σύνοδο του 
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις Βρυ
ξέλλες.

Ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος τόνισε πως 
ο ΣΥΡΙΖΑ σε τέσσερις 
περιπτώσεις καταψήφισε 
]μέτρα που αφορούσαν 
τον εμβολιασμό.

η καλύτερη δυνατή φροντίδα μέ
χρι να καταστεί εφικτόε ο τρόποε 
μεταφοράε τουε σε Μονάδα Εντα- 
τικήε Θεραπείαε». Ο κ. Οικονόμου

δεν έμεινε μόνο στο θέμα των 
ΜΕΘ, αλλά επεκτάθηκε ευρύτερα 
στο θέμα τηε πανδημίαε ασκώ- 
νταε σκληρή κριτική στον Αλέξη 
Τσίπρα. Συγκεκριμένα ανέφερε 
πωε ο επικεφαλήε τηε αξιωματι- 
κήε αντιπολίτευσηε σε τέσσεριε 
περιπτώσειε καταψήφισε μέτρα 
που αφορούσαν τον εμβολιασμό: 
α) Την 1η Δεκεμβρίου 2021 κα
ταψήφισε τον υποχρεωτικό εμ
βολιασμό των συμπολιτών μαε 
από 60 ετών και πάνω, β) Στιε 8 
Δεκεμβρίου 2021 καταψήφισε τιε 
αυστηρέε ποινέε στουε αντιεμβο- 
λιαστέε γονείε που δεν στέλνουν 
τα παιδιά τουε σχολείο, γ) Στιε 7 
Σεπτεμβρίου 2021 καταψήφισε 
τα αυστηρά πρόστιμα σε όσουε 
βγάζουν πλαστό πιστοποιητικά 
εμβολιασμού, δ) Στιε 22 Ιουλί
ου 2021 καταψήφισε την υπο- 
χρεωτικότητα του εμβολιασμού 
στουε υγειονομικούε. Ο κυβερ- 
νητικόε εκπρόσωποε κατέληξε 
στο συμπέρασμα πωε ο ΣΥΡΙΖΑ 
δεν μπορεί να κουνάει το δάχτυ
λο για την πανδημία.

Νέα μέτρα
Παράλληλα ο πρωθυπουργόε, 

προσερχόμενοε στη Σύνοδο του 
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στιε 
Βρυξέλλεε, δεν απέκλεισε νέα 
μέτρα τα Χριστούγεννα για τον 
κορωνοϊό. Ο κ. Μητσοτάκηε κα
τά την παρέμβασή του τόνισε ότι 
η Ευρώπη δεν πρέπει να εφησυ

χάζει με το στέλεχοε «Ομικρον» 
και ζήτησε πιο αυστηρέε αναφο- 
ρέε για τη μετάλλαξη στα Συμπε
ράσματα. Τόνισε ότι τα στοιχεία 
που έρχονται από το Ηνωμένο 
Βασίλειο είναι ανησυχητικά και 
υπογράμμισε την ανάγκη εκτόε 
από τουε εμβολιασμούε με την 
ενισχυτική δόση κατά τη διάρ
κεια των εορτών να διενεργού- 
νται τεστ, όπωε αποφάσισε η 
Ελλάδα, αλλά και η Ιταλία που 
στήριξε την ίδια γραμμή, προ
κειμένου να καθυστερήσει την 
έλευση τηε «Ομικρον». Επισή- 
μανε ακόμη τη σημασία του εμ
βολιασμού των παιδιών. Σχετι
κά με την ισχύ του ευρωπαϊκού 
πιστοποιητικού εμβολιασμού, ο 
Κυριάκοε Μητσοτάκηε πρότει- 
νε 6+1 μήνεε, αντί του 6 + 3 που 
προτείνει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 
Οσον αφορά την ενεργειακή κρί
ση, ο κ. Μητσοτάκηε τόνισε ότι 
η ελληνική κυβέρνηση θα ζητή
σει από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
να υπάρξουν νέεε παρεμβάσειε 
ώστε να απορροφηθούν ακόμα 
περισσότερο οι αυξήσειε στην 
ενέργεια, ενώ προανήγγειλε πωε 
το Σάββατο, που θα μιλήσει στη 
Βουλή για τον προϋπολογισμό, θα 
ανακοινώσει νέα μέτρα στήριξηε 
για τιε αυξήσειε των τιμών στουε 
λογαριασμούε του ηλεκτρικού 
ρεύματοε αλλά και του φυσικού 
αερίου. Θα λάβει επίσηε ειδική 
πρόνοια για τουε αγρότεε.

«Οι μελέτες δεν είναι 
μέσο αντιπαράθεσης»

«Η αντιμετώπιση της πανδημίας απαιτεί πνεύμα ενότητας και ομοψυχίας, 
καθώς και συνεχή εγρήγορση», επισημαίνει ο κ. Σωτήρης Τσιόδρας.

Με αιχμηρό τρόπο αντέδρασε χθεε 
ο καθηγητήε κ. Σωτήρηε Τσιόδραε 
στην προσπάθεια πολιτικήε αξιο- 
ποίησηε τηε μελέτηε για την πί
εση στιε ΜΕΘ και τη θνητότητα 
από την COVID-19, την οποία διε- 
νήργησε ο ίδιοε από κοινού με τον 
καθηγητή κ. Θεόδωρο Λύτρα. Ο 
καθηγητήε έσπευσε να υπογραμ
μίσει για άλλη μία φορά την ανά
γκη συστράτευσηε, ενότηταε και 
ομοψυχίαε για την αποτελεσμα
τική αντιμετώπιση τηε πανδημί
αε, στηλιτεύονταε εμμέσωε την 
επιλογή να μεταφερθεί από την 
αξιωματική αντιπολίτευση στο 
επίκεντρο τηε πολιτικήε αντιπα- 
ράθεσηε η επιστημονική έρευνα. 
Επιπλέον, ο κ. Τσιόδραε επανέλα
βε τη σημασία των εμβολιασμών 
και την έκκληση προε όλουε να 
εμβολιαστούν. Αναλυτικά, ο κα
θηγητήε δήλωσε:

«Η αντιμετώπιση τηε πανδη
μίαε απαιτεί πνεύμα ενότηταε 
και ομοψυχίαε καθώε και συνε

χή εγρήγορση. Προξενεί μεγάλη 
θλίψη σε έναν επιστήμονα αλλά 
και σε έναν απλό πολίτη η χρήση 
παλαιότερηε επιστημονικήε ανά- 
λυσηε ωε μέσου πολιτικήε αντι-

Ενοχλημένος ο κ. Τσιό
δρας για την προσπάθεια 
πολιτικής αξιοποίησης 
της έρευνας.

παράθεσηε. Η συγκεκριμένη δη
μοσίευση επιβεβαιώνει παρόμοιεε 
παρατηρήσειε σε προηγούμενεε 
επιδημίεε, αλλά και στην παρού
σα πανδημία σε παγκόσμιο επί
πεδο. Εστιάζει στην πίεση στιε 
κλίνεε ΜΕΘ και την εξ αυτήε προ- 
καλούμενη αυξημένη θνητότητα, 
η οποία επηρεάζεται από πολλα- 
πλούε παράγοντεε κινδύνου (π.χ. 
αυξημένη ηλικία, υποκείμενα νο
σήματα, βαρύτητα νόσου), συνεχί

ζεται και σήμερα, και αφορά στην 
πλειονότητά τηε ανεμβολίαστουε 
συμπολίτεε μαε.

Πρόσφατεε αναλύσειε τηε επι- 
στημονικήε ομάδαε του ΕΟΔΥ 
έχουν αναδείξει περαιτέρω όφε- 
λοε του εμβολιασμού έναντι του 
νέου κορωνοϊού. Εωε τιε αρχέε 
Δεκεμβρίου, οι ανθρώπινεε ζωέε 
που σώθηκαν χάρη στον εμβο
λιασμό είναι περισσότερεε από 
15.000. Γι’ αυτόν τον λόγο επιθυ

μώ για μια ακόμη φορά να τονίσω 
τη σημασία του εμβολιασμού για 
την αντιμετώπιση τηε πανδημίαε 
και την επακόλουθη μείωση στην 
πίεση στο σύστημα υγείαε.

Ιδιαίτερη σημασία στην πα
ρούσα φάση έχει η τρίτη δόση 
του εμβολίου, καθώε και η τήρη
ση των υπόλοιπων μέτρων ατο- 
μικήε προστασίαε ενόψει και τηε 
ανάδυσηε τηε “Ομικρον” παραλ- 
λαγήε του ιού».
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1  Τραγικό. 6.588 πέθαναν στα σπίτια τους ή σε απλό
κρεβάτι νοσοκομείου

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1058.58
cm²

Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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ιά Τραγικό. 6.588 πέθαναν 
στα σπίτια τους ή σε απλό 
κρεβάτι νοσοκομείου
Η έρευνα Τσιόδρα - Λύτρα στους 6.588 πολίτες που πέθαναν χωρίς να διασωληνωθούν 
προσθέτει και τους 1.535 που θα μπορούσαν να είχαν σωθεί. «Σύνολο: 8.123 στους 10.576 
νεκρούς! Θα επέμβει κάποιος εισαγγελέας;» σχολιάζει ο Παύλος Πολάκης

Αυξάνονται 
πάλι νεκροί και 
διασωληνωμένοι

κρούσματα. Ο συνολικός αριθμός 
ανέρχεται σε 1.022.141

θάνατοι, από 77 προχθές. Στους 
19.651 οι νεκροί της πανδημίας

διασωληνωμένοι ασθενείς, από 
683 προχθές. Οι 570 (82,37%) 
είναι ανεμβολίαστοι ή μερικώς 
εμβολιασμένοι

Σοκαριστικάτα ευρήματα της έρευνας Τσιόδρα - Λύτρα με ερωτήματα που παραμένουν αναπάντητα για την κοινή γνώμη, αλλά κυρίως
για τους συγγενείς των νεκρών που ακόμα ζητούν απαντήσεις

Του
ΑΝΤΩΝΗ ΡΑΥΤ0Π0ΥΛ0Υ

Τ
α ευρήματα της έρευνας 
Τσιόδρα - Λύτρα συνεχί
ζουν να σοκάρουν, αλλά 
και να διαφωτίζουν την 
κατάσταση που επικρατεί στα νο
σοκομεία της χώρας. Σημαντικά, 

όμως, είναι και τα στοιχεία που 
προκύπτουν πίσω από τα στοιχεία 
της έρευνας.

Συγκεκριμένα η μελέτη αναφέρει 
ότι εξετάστηκαν 3.988 θάνατοι σε 
ΜΕΘ. Αυτός ήταν και ο συνολικός 
αριθμός των απωλειών διασωλη- 
νωμένων ασθενών. Ωστόσο, την 
περίοδο 1 η Σεπτεμβρίου 2020 έως 
6 Μαΐου 2021, την οποία εξετάζει η 
μελέτη, οι θάνατοι από επιπλοκές 
του κορωνοϊού ανέρχονται σε 
10.576. Επομένως αυτό που προ
κύπτει είναι ότι 6.588 συμπολίτες 
μας κατέληξαν είτε στα σπίτια τους 
είτε σε απλή κλίνη νοσοκομείου!

Αναφορά στα συγκεκριμένα στοι
χεία έκανε ο πρώην αναπληρωτής 
υπουργός Υγείας και βουλευτής του 
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία 
Παύλος Πολάκης. Μάλιστα, στους 
6.588 πολίτες που πέθαναν χωρίς 
να διασωληνωθούν προσθέτει και 
τους 1.535 που θα μπορούσαν να 
είχαν σωθεί, σύμφωνα με την έρευ
να. «Σύνολο: 8.123 στους 10.576 
νεκρούς! Θα επέμβει κάποιος ει
σαγγελέας;» σχολιάζει.

Το συγκεκριμένο συμπέρασμα 
δημιουργεί δεκάδες ερωτήματα. Σε 
ποιες συνθήκες πέθαναν οι 6.558 
συμπολίτες μας; Γιατί δεν έφτασαν 
ποτέ στο στάδιο να νοσηλευτούν; Η 
μη νοσηλεία τους οφείλεται σε έλ
λειψη διαθέσιμου χώρου στα νοσο
κομεία του ΕΣΥ; Ποιες είναι οι ευ
θύνες της Πρωτοβάθμιας Φροντί
δας Υγείας; Ερωτήματα που παρα
μένουν αναπάντητα για την κοινή 
γνώμη, αλλά κυρίως για τους συγ
γενείς των νεκρών που ακόμα ζητά
νε απαντήσεις...

Κρίση σια μεγάλα νοσοκομεία 
της Αττικής

Με τα δεδομένα της νέας έρευνας 
να είναι πλέον γνωστά, αλλά κυρίως 
με τη γνώση ότι η κυβέρνηση ήξερε 
εδώ και μήνες τα στοιχεία, τα προ
βλήματα που αντιμετωπίζουντα νο
σοκομεία αποκτούν νέα αξία. Κι 
αυτό γιατί, ενώ η κυβέρνηση γνώρι
ζε τα όρια του ΕΣΥ, δεν έκανε τίπο
τα για να μην τα ξεπεράσει.

Σήμερα, τον Δεκέμβριο του 2021 
και εν μέσω του σφοδρότατου τέ
ταρτου κύματος, τα μεγαλύτερα νο
σοκομεία του λεκανοπεδίου αντι
μετωπίζουν τεράστια κρίση.

Σύμφωνα με την ΕΙΝΑΠ η κατά
σταση που επικρατεί στις πνευμο- 
νολογικές κλινικές του νοσοκομεί
ου «Ευαγγελισμός» είναι απαράδε
κτες. Συγκεκριμένα οι πνευμονο-
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1  Τραγικό. 6.588 πέθαναν στα σπίτια τους ή σε απλό κρεβάτι
νοσοκομείου

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

λογικές κλινικές έχουν φτάσει στο 
σημείο να νοσηλεύουν τριπλάσιο 
αριθμό ασθενών από τη δυναμική 
των κλινών τους, κι αυτό χωρίς κα
μία ενίσχυση σε προσωπικό, με απο
τέλεσμα ένας γιατρός να εφημερεύει 
για πάνω από 50 ασθενείς!

Την ίδια ώρα, στο Αττικό υπάρ
χουν τεράστιες και δραματικές ελ
λείψεις, οι οποίες, σε συνδυασμό με 
την υπερπλήρωση και τη νοσηλεία 
ασθενών στους διαδρόμους του νο
σοκομείου, δεν επιτρέπουν την πα
ροχή των απαιτούμενων υπηρεσιών 
στους ασθενείς. Παράλληλα, η χρη
ματοδότηση του νοσοκομείου παρα
μένει ανεπαρκής για την κάλυψη των 
αυξημένων αναγκών του.

Η κατάσταση έχει γίνει μη διαχει- 
ρίσιμη λόγω της έξαρσης που έχει 
παρατηρηθεί στα κρούσματα της 
πανδημίας και τη μετατροπή κλινι
κών του νοσοκομείου σε κλινικές 
Covid. Αυτό έχει αποτέλεσμα το νο
σοκομείο να μην επαρκεί και να έχει 
μόνιμα τους διαδρόμους γεμάτους 
με νοσηλευόμενους ασθενείς.

Ταυτόχρονα μεγάλος αριθμός θέ
σεων στο νοσηλευτικό και ιατρικό 
προσωπικό εξακολουθούν, παρά τις 
αυξημένες ανάγκες, να μην προκη
ρύσσονται και να παραμένουν κε
νές. Το ανεπαρκές υπάρχον προσω
πικό οδηγείται σε εξοντωτική υπε- 
ρεργασία, προσπαθώντας να καλύ
ψει -στόχος ακατόρθωτος- τις αυξη
μένες ανάγκες για παροχή υπηρε
σιών υγείας. Η δε οδηγία για ανα
στολή του 80% των τακτικών χει
ρουργείων φέρνει νέες καθυστερή
σεις και επιβαρύνει την υγεία του γε
νικού πληθυσμού.

Τέλος, πολύ σοβαρό πρόβλημα 
υπάρχει και στο Γενικό Κρατικό Νί
καιας, με τις παροχές οξυγόνου 
στους θαλάμους νοσηλείας ασθενών 
με κορωνοϊό. Λόγω του αριθμού και 
της βαρύτητας των περιστατικών 
που απαιτούν οξυγονοθεραπεία με 
πολύ υψηλές ροές -αλλά και του 
απαράδεκτου φαινομένου της πο
λυήμερης νοσηλείας διασωληνωμέ- 
νων ασθενών σε κοινούς θαλάμους 
αντί για άμεση μεταφορά σε ΜΕΘ- 
το δίκτυο οξυγόνου του νοσοκομεί
ου δεν επαρκεί.

Χαρακτηριστικά, σε διασωληνω- 
μένους ασθενείς οι αναπνευστήρες 
είναι σε συναγερμό (alarm) λόγω χα
μηλής ροής οξυγόνου από το δίκτυο.
Σε ασθενείς που απαιτούν συσκευή 
υψηλής ροής οξυγόνου (high flow) 
δεν επιτυγχάνεται το καθορισμένο 
από τον θεράποντα ιατρό μείγμα, με 
αποτέλεσμα υποαερισμό και κίνδυ
νο για τον ασθενή.

Άλλωστε, με έγκυρα τεχνικά στοι
χεία τεκμηριώνεται πως το δίκτυο 
οξυγόνου δεν μπορεί να υποστηρίξει 
ταυτόχρονα πάνω από 10 συσκευές 
χορήγησης οξυγόνου high flow στις 
παθολογικές και πνευμονολογικές 
πτέρυγες του νοσοκομείου.
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1  Επιστημονικό άρθρο χαρακτηρίζει η Γκάγκα τη
μελέτη Τσιόδρα - Λύτρα

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

282.43 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επιστημονικό άρθρο χαρακτηρίζει η Γκάγκα 
τη μελέτη Τσιόδρα - Λύτρα
Η αναπληρώιρια υπουργός επανέλαβε τις αμφιβολίες της για ιην έρευνα υποστηρίζοντας ότι 
«δεν υπάρχει τρόπος να συγκρίνουμε τη θνητότητα» και «δεν μπορείς να βάλεις απλώς νούμερα»

Η
 μελέτη Τσιόδρα - Λύτρα 
κυριάρχησε στη χθεσινή 
ενημέρωση του υπουρ
γείου Υγείας, με τη Μίνα 

Γκάγκα να παίρνει σαφείς αποστά
σεις από τον επικεφαλής των ειδι

κών. Συγκεκριμένα, η αναπληρώ- 
τρια υπουργός Υγείας ανέφερε ότι 
κάθε εβδομάδα γίνεται συνάντηση 
μετον πρωθυπουργό, που ελέγχει τα 
δεδομένα. «Ο ίδιος έχει ζητήσει να τα 
βλέπει κάθε μέρα και το φθινόπωρο 
του 2020 έστειλε πολλούς γιατρούς 
στη Θεσσαλονίκη και τα περιφερεια
κά νοσοκομεία για να βοηθήσουν. Τα 
δεδομένα παρατηρούνται καθημερι
νά» ανέφερε και στη συνέχεια χαρα
κτήρισε τη μελέτη ως ένα επιστημο

νικό άρθρο που έχει αδυναμίες στα 
δεδομένα και στον τρόπο που εξη
γούνται.

«Έχουμε ανθρώπους που οδη
γούνται αργά στα ΤΕΠ, αυτοί θεω
ρούνται θάνατοι εκτός ΜΕΘ. Πρέπει 
να σκεφτόμαστε τη βαρύτητα του 
κάθε περιστατικού. Πρέπει να έχου
με στοιχεία της βαρύτητας, της ηλι
κίας και των υποκείμενων νοσημά
των. Ο μέσος όρος αναμονής εισό
δου στις ΜΕΘ είναι μικρός, λιγότε- 
ρος από μία μέρα. Υπάρχουν περι
στατικά που είναι αδύνατον να διακι- 
νηθούν. Η μελέτη μπορεί να αναφέ- 
ρεται σε οτιδήποτε, δεν είναι σαφής. 
Έχουμε ανθρώπους που μπήκαν στη 
ΜΕΘ και πέθαναν μετά από μισή

ώρα, αυτοί θεωρούνται θάνατοι 
εκτός ΜΕΘ» τόνισε η Μίνα Γκάγκα. 
Νωρίτερα, από το βήμα της Βουλής, 
η αναπληρώτρια υπουργός είχε επα- 
ναλάβει τις αμφιβολίες της για την 
έρευνα, υποστηρίζοντας ότι «δεν 
υπάρχει τρόπος να συγκρίνουμε τη 
θνητότητα» και «δεν μπορείς να βά
λεις απλώς νούμερα». Σε κάθε περί
πτωση, η Μίνα Γ κάγκα άδειασε τον 
βασικό σύμβουλο του Κυριάκου 
Μητσοτάκη, αποφεύγοντας παράλ
ληλα να προσάψει ευθύνες στην κυ
βέρνηση. Εφόσον δεν είναι δυνατόν 
να διαψευστεί ότι το Μαξίμου ήταν 
ενήμερο, επιχειρείται η υποτίμηση 
της αξιοπιστίας της.

Αντ.Ραυτ.
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1  «Η ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ ΟΜΙΚΡΟΝ ΕΙΝΑΙ ΗΔΗ ΠΑΝΤΟΥ»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1803.08
cm²

Κυκλοφορία: 4120

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Η ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ 
ΟΜΙΚΡΟΝ ΕΙΝΑΙ 
ΗΔΗ ΠΑΝΤΟΥ»

► ΣΕΛΙΔΕΣ 12-13
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1  «Η ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ ΟΜΙΚΡΟΝ ΕΙΝΑΙ ΗΔΗ ΠΑΝΤΟΥ»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

X

Η αναπροσαρμογή της ταξιδιωτικής 
οδηγίας για τη διενέργεια τεστ 
πριν από την είσοδο στη χώρα μας 
έγινε στη «σκιά» της απειλής της 
παραλλαγής «Ομικρον» και θα 
ισχύσει την περίοδο των εορτών.

ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ ΜΟΡΙΑΚΟ 72 ΩΡΩΝ Ή RAPID 24 ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ ΤΟΥΣ ΤΑΞΙΔΙΩΤΕΣ -ΚΑΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΥΣ- ΑΝΩ ΤΩΝ 5 ΕΤΩΝ

EiooSos 
στην Ελλάδα 
μόνο με 
αρνητικό τεστ

ΕΞΑΙΡΕΣΗ

Από to μέτρο, το οποίο θα ισχύσει από την Κυριακή 19 
Δεκεμβρίου, εξαιρούνται οι ταξιδιώτεΒ που παραμένουν 

στο εξωτερικό για διάστημα μικρότερο των 48 ωρών

Α
ναπροσαρμόστηκαν οι ταξιδιω
τικές οδηγίες για είσοδο στη 
χώρα μας που αποφασίστηκαν 
στη «σκιά» της παραλλαγής «Ομικρον». 

Τα επικαιροποιημένα μέτρα περιλαμ
βάνουν είτε αρνητικό μοριακό τεστ 
72 ωρών είτε rapid test 24 ωρών για 
όλους τους ταξιδιώτες άνω των 5 ετών, 
ανεξαρτήτως εάν είναι εμβολιασμένοι 
ή όχι, και ισχύει για όλες τις πύλες ει
σόδου στην Ελλάδα. Το μεταλλαγμένο 
στέλεχος που εξαπλώνεται ταχύτατα 
στην Ευρώπη μετρά πλέον 17 περιστα
τικά στη χώρα μας, με τη διασπορά να 
εκτιμάται σημαντική και τις προβλέψεις 
να είναι δυσοίωνες, καθώς αναμένε
ται ότι θα προκαλέσει αύξηση στα νέα 
κρούσματα.

Σύμφωνα με όσα ανακοίνωσε η 
αναπληρώτρια υπουργός Υγείας, Μίνα 
Ι~κάγκα, στη χθεσινή ενημέρωση για 
την πανδημία, από την Κυριακή 19 
Δεκεμβρίου για την είσοδο στην Ελ
λάδα απαιτείται για όλους τους ταξι
διώτες άνω των 5 ετών είτε αρνητικό 
PCR τεστ 72 ωρών είτε rapid test 24 
ωρών, με τη δυνατότητα αυτή να δίνε
ται προκειμένου να εξυπηρετηθούν οι 
ταξιδιώτες εν μέσω εορτών και ημέρες 
που τα εργαστήρια θα είναι κλειστά.

Οπως είπε η κυρία Γκάγκα, πρόκει
ται για έκτακτο μέτρο και θα ισχύει την 
περίοδο των γιορτών, ενώ, όπως τό
νισε, θα ανακοινωθούν περισσότερες 
λεπτομέρειες το επόμενο διάστημα. 
Σημειώνεται πως από το μέτρο εξαι
ρούνται οι ταξιδιώτες που παραμένουν 
στο εξωτερικό για διάστημα μικρότερο

D
MAPIA-NIKH ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

των 48 ωρών. Η απόφαση αυτή έρχεται 
σε συνέχεια των μέτρων που λαμβάνο- 
νται σε όλη την Ευρώπη προκειμένου 
να περιοριστεί η μετάδοση της παραλ
λαγής «Ομικρον», η μεταδοτικότητα της 
οποίας έχει αρχίσει και... τρομάζει.

Τα επιβεβαιωμένα κρούσματα της 
«Ομικρον» στη χώρα μας, σύμφωνα 
με την επίσημη χθεσινή ανακοίνωση 
για τις μεταλλάξεις από το Εθνικό Δί
κτυο Γονιδιωματικής Επιτήρησης του 
ΕΟΔΥ, ανέρχονται συνολικά σε 17. Τα 
τρία έχουν βρεθεί στην Αττική, τα δύο 
εντοπίστηκαν στο Ηράκλειο, τα τρία 
στη Λακωνία, τα οκτώ στο Λασίθι και 
ένα στα Χανιά.

Καραδοκεί η «Ομικρον»
Προς το παρόν στη χώρα μας κυρίαρχο 
μεταλλαγμένο στέλεχος είναι το «Δέλ
τα», που εντοπίζεται στο 99,91% των 
τελευταίων δειγμάτων που ελέγχθη
καν. Τις επόμενες εβδομάδες, όμως, δεν 
αποκλείεται η παραλλαγή «Ομικρον» να 
αρχίσει να επικαλύπτει τη «Δέλτα». «Η 
“Ομικρον” είναι ήδη παντού, η μεταδο- 
τικότητά της είναι μεγάλη», ανέφερε η 
καθηγήτρια Παιδιατρικής - Λοιμωξιο- 
λογίας, Βάνα Παπαευαγγέλου, εξη
γώντας ότι στο Ηνωμένο Βασίλειο το 
50% των νέων λοιμώξεων αφορά στο 
νέο μεταλλαγμένο στέλεχος. Τα έως 
τώρα στοιχεία δείχνουν με σαφήνεια 
ότι όσοι έχουν νοσήσει έχουν υψηλό 
κίνδυνο να επαναμολυνθούν με το νέο

μεταλλαγμένο στέλεχος. Ετσι, η κυρία 
Παπαευαγγέλου απηύθυνε άμεση έκ
κληση όσων έχουν νοσήσει και έχει πε
ράσει το απαιτούμενο διάστημα (τρεις 
μήνες) να σπεύσουν να εμβολιαστούν. 
Επίσης, παρόλο που και οι εμβολια
σμένοι μολύνονται με την «Ομικρον», 
οι τρεις δόσεις παρέχουν σημαντική 
προστασία.

Η κυρία Παπαευαγγέλου εξήγησε, 
μάλιστα, ότι ακόμη και εάν προκύψει 
ότι η «Ομικρον» προκαλεί ηπιότερη 
νόσηση η πίεση που θα προκύψει σε 
νοσηλείες θα είναι πιθανόν μεγάλη 
λόγω των πολλαπλών κρουσμάτων. 
Εν όψει Χριστουγέννων και στη... σκιά 
της «Ομικρον», η καθηγήτρια Παιδια- 
τρικής-Λοιμωξιολογίας τόνισε ότι «θα 
πρέπει να δούμε με βάση τις ανάγκες 
μας και τη λογική μας πού θα πάμε», 
εννοώντας ότι χρειάζεται μεγάλη προ
σοχή στις κοινωνικές επαφές.

Στο ίδιο μήκος κύματος, ο αναπλη
ρωτής καθηγητής Επιδημιολογίας, Γκί- 
κας Μαγιορκίνης, σημείωσε ότι ακόμη

Η ΝΕΑ ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ

Τα επιβεβαιωμένα 
κρούσματα tns «Ομικρον» 
στη χώρα pas ανέρχονται 

συνολικά σε 17. Οσοι 
έχουν νοσήσει έχουν 

υψηλό κίνδυνο να 
επαναμολυνθούν 
με το νέο στέλεχοε



22;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Η ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ ΟΜΙΚΡΟΝ ΕΙΝΑΙ ΗΔΗ ΠΑΝΤΟΥ»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-12-2021

► ► ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΟΛΜΕΗ ΜΑΧΗ ΜΕ 
ΤΗΝ ΠΑΝΔΗΜΙΑ

4.696
κρούσματα χθες

21
εισαγόμενα

1.464
στην Αττική

797
στη Θεσσαλονίκη

1.022.141
το σύνολο των 
κρουσμάτων

96
θάνατοι χθες

19.651
το σύνολο των θανάτων

692
διασωληνωμένοι

3.645
ασθενείς έχουν εξέλθει 

από ΜΕΘ

και εάν π ένδειξη έως τώρα είναι ότι 
η «Ομικρον» οδηγεί σε ηπιότερη νόσο, 
«δεν θα πρέπει να υποτιμήσουμε την 
πιθανή πίεση στο ΕΣΥ». Οι προβλέψεις 
δείχνουν, όπως είπε, ραγδαία αύξηση 
κρουσμάτων που στη συνέχεια θα στα
θεροποιηθούν σε υψηλό επίπεδο. Οσο 
για τη δυναμική του ΕΣΥ, θα εξαρτηθεί 
από τη συμμετοχή του πληθυσμού άνω 
των 60 ετών στον εμβολιασμό.

Απειλή
Ολα τα παραπάνω θεωρείται αρκετά 
πιθανό να αναστρέψουν την πτωτική 
πορεία του τέταρτου κύματος όπως 
σημειώνεται αυτή τη χρονική περίοδο 
στην Ελλάδα. Χθες ανακοινώθηκαν 
4.696 νέα κρούσματα, ωστόσο οι θά
νατοι παραμένουν σε υψηλό αριθμό 
(96 χθες). Τα δεδομένα της τελευταίας 
εβδομάδας δείχνουν μείωση των νέων 
κρουσμάτων κατά περίπου 14% συ
γκριτικά με την προηγούμενη εβδομά
δα, καθώς και μείωση κατά 16% στις 
νέες εισαγωγές.

Ωστόσο, τα ενεργά κρούσματα 
σε όλπ την επικράτεια παραμένουν 
43.000 σε όλη την επικράτεια. Τρεις 
περιοχές τπς χώρας, π Λακωνία, το 
Λασίθι και η Λευκάδα, παρουσιάζουν 
αύξηση κρουσμάτων, ενώ σε άλλες πε
ριοχές, όπως στις Σποράδες, στη Νάξο, 
στη Λήμνο, στην Ευρυτανία, στην Κα
βάλα έχει αυξηθεί η μέση ηλικία των 
μολύνσεων (μεταξύ 43 και 45 ετών), 
γεγονός που δημιουργεί ανησυχία για 
αυξημένες νοσηλείες σε αυτούς τους 
πληθυσμούς. ■

Ο Βρετανός πρωθυπουργός επισκέφθηκε χθες εμβολιασχικό Κέντρο προκειμένου να δώσει ώθηση στην 
προσπάθεια για τη θωράκιση του πληθυσμού.

► ► ΕΥΡΩΠΑΪΚΕΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΙΣ: ΠΕΡΙΟΡΙΣΜΟΙ ΣΤΙΣ ΜΕΤΑΚΙΝΗΣΕΙΣ

Αυξημένα 
κρούσματα μετά 
από σχολικές 
εκδρομές
ΟΙ ΠΡΩΤΕΣ πολυήμερες εκδρομές 
μαθητών έχουν ήδη πραγματοποιη
θεί και δεν έλειψαν τα περιστατικά 
κρουσμάτων που ανάγκασαν τα τμή
ματα, μαζί με τους εκπαιδευτικούς, να 
επιστρέψουν.

Η ΟΛΜΕ σε ανακοίνωσή της έκανε 
λόγο για αδιαφορία από το υπουργείο 
Παιδείας, κατηγορώντας το ότι δεν 
εξέδωσε οδηγίες για ασφαλή πραγ
ματοποίηση των σχολικών εκδρομών. 
Παράλληλα, αναφέρθηκε σε δύο πε
ριπτώσεις σχολείων σε Γλυφάδα και 
Βύρωνα που επέστρεψαν εσπευσμένα 
οι μαθητές με 40 και 30 κρούσματα 
αντίστοιχα.

Σημειώνεται ότι με εγκύκλιο που 
απέστειλε το υπουργείο Παιδείας στις 
αρχές Οκτωβρίου στα σχολεία, οι εκ
δρομές επιτρέπονται με τήρηση των 
μέτρων ασφαλείας που ορίζονται από 
τα υγειονομικά πρωτόκολλα.

Μάλιστα, σύμφωνα με το υπουργείο 
Παιδείας, δεν προβλέπεται αλλαγή τπς 
εγκυκλίου, καθώς δεν υπάρχει μέχρι 
στιγμής κάποια άλλη οδηγία από τους 
ειδικούς.

Μείωση κρουσμάτων
«Στα σχολεία τις τελευταίες τρεις 
εβδομάδες υπάρχει αισθητή μείωση 
των κρουσμάτων, επομένως δεν προ- 
βλέπεται να κινηθούμε διαφορετικά», 
αναφέρει ο γενικός γραμματέας του 
υπουργείου Παιδείας, Αλέξανδρος Κό- 
πτσης, και συνεχίζει: «Στη χώρα δεν 
υπάρχει κανένας περιορισμός στις 
μετακινήσεις, επομένως δεν μπορεί 
να ισχύσει κάτι διαφορετικό για τα 
παιδιά».

Από το υπουργείο Παιδείας ση
μειώνουν ότι τα περισσότερα παιδιά 
στο Λύκειο έχουν εμβολιαστεί και η 
διασπορά στα σχολεία παραμένει μι
κρή.

Παρ’ όλα αυτά, υπογραμμίζουν τη 
σημασία αυστηρής τήρησης των μέ
τρων προστασίας από τον κορονοϊό, 
τα οποία προβλέπουν εκδρομές ανά 
τμήμα, αποστάσεις, χρήση μάσκας.

Η μετάλλαξη «Ομικρον» πάντως συ
νεχίζει να ανησυχεί ειδικούς, με τον 
ερευνητή στις ΗΠΑ κ. Γιώργο Παυλάκη 
να σημειώνει σε δηλώσεις του (ΣΚΑΪ) 
ότι τα περιοριστικά μέτρα σε σχολεία 
και σε κέντρα διασκέδασης είναι απα
ραίτητα.

Ειδικότερα, εκτίμησε πως αν για 
παράδειγμα κλείσουν τα σχολεία θα 
κοπούν 1.500 με 2.000 κρούσματα την 
ημέρα και γι’ αυτό «κάποιος πρέπει να 
το δει πιο σοβαρά τώρα, με τη γνώση 
που έχουμε ότι η “Ομικρον" δεν στα
ματά με τίποτα».

ΕΛΠΙΔΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΔΗ

Συναγερμός με 
υπό την απειλή
ΝΕΟΥΣ περιορισμούς στις μετακινήσεις των ταξιδιω
τών επιβάλλουν πολλές ευρωπαϊκές χώρες, για να 
περιορίσουν την εξάπλωση τπς παραλλαγής «Ομι- 
κρον». Οι κυβερνήσεις καλούν τους πολίτες σε επα
γρύπνηση και προσοχή κατά την εορταστική περίοδο 
των Χριστουγέννων, την ώρα που οι νέες επιστημονι
κές έρευνες για τη νέα «νοτιοαφρικανική» μετάλλαξη 
προκαλούν τεράστια ανησυχία.

Οπως ανακοίνωσε ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγεί
ας, οι επιστημονικές παρατηρήσεις για την παραλλαγή 
«Ομικρον» στη Νότια Αφρική έδειξαν ότι είναι πρω
τόγνωρη η ταχύτητα μετάδοσης του συγκεκριμένου 
μεταλλαγμένου στελέχους του κορονοϊού.

Βρετανία
Στη Βρετανία έχει σπμάνει συναγερμός λόγω τπς 
μεγάλης αύξησης των κρουσμάτων κορονοϊού και 
της εξάπλωσπς της «Ομικρον». Χθες, καταγράφηκαν 
88.376 επιπλέον μολύνσεις (σε μία μέρα) και 146 
θάνατοι από Covid. Σε χθεσινή του ενημέρωση προς 
τα μέλη της Βουλής των Κοινοτήτων, ο αρχίατρος 
της περιοχής της Αγγλίας, Κρις Γουίτι, προειδοποίησε 
για επερχόμενο μεγάλο πανδημικό κύμα αν δεν μπει 
όριο στις εορταστικές συναντήσεις οικογενειών και 
φίλων τα Χριστούγεννα, ενώ εξέφρασε την ελπίδα 
πως μέσα στους επόμενους 18 μήνες θα υπάρχουν 
πιο αποτελεσματικά εμβόλια και φάρμακα. Ωστόσο, 
πρόσθεσε την ανησυχητική προσωπική του πρόβλεψη 
ότι η κρίσιμη υγειονομική κατάσταση μπορεί να διαρ
κέσει περίπου μια 5ετία! Ω Βρετανός πρωθυπουργός, 
Μπόρις Τζόνσον, απέκλεισε την πιθανότητα επιβολής 
νέου λοκντάουν, αλλά κάλεσε τους Βρετανούς να προ
σέχουν αυτό το διάστημα. Σε όλες τις περιοχές της 
Βρετανίας επικρατεί ανησυχία για αύξηση των μολύν
σεων, καθώς κλείνουν τα πανεπιστήμια για τις γιορτές 
και οι σπουδαστές επιστρέφουν στα σπίτια τους.

Αλλαγή σχεδίων
Η βασίλισσα Ελισάβετ, πάντως, ανέβαλε για δεύτερη 
χρονιά το παραδοσιακό χριστουγεννιάτικο γεύμα που 
παραθέτει στο Μπάκιγχαμ στα μέλη της οικογένειας. Η 
ανησυχητική επιδημιολογική κατάσταση την ανάγκασε 
να λάβει αυτή την απόφαση για να μη θέσει σε κίνδυνο 
κανένα μέλος της βασιλικής οικογένειας, αλλά και για 
να δώσει το καλό παράδειγμα στους Βρετανούς εν 
όψει της μεγάλης χριστιανικής γιορτής.

έκτακτα μέτρα 
της «Ομικρον»

Ολλανδία
Αντίθετα, η πριγκίπισσα Αμαλία της Ωλλανδίας, διά
δοχος του θρόνου, αναγκάστηκε να ζητήσει δημοσίως 
συγγνώμη όταν αποκαλύφθηκε πως προσκάλεσε 21 
φιλικά της πρόσωπα στη γιορτή των γενεθλίων της, 
παρά τις αυστηρές συστάσεις της κυβέρνησης για πε
ριορισμένο αριθμό ατόμων (έως 4) στα σπίτια. Η βα
σιλική οικογένεια της Ωλλανδίας δικαιολογήθηκε πως 
το πάρτι έγινε στους κήπους των ανακτόρων με αυστη
ρούς κανόνες για την υποδοχή μόνο εμβολιασμένων. 
Ωστόσο, ο βασιλιάς Βίλεμ-Αλεξάντερ παραδέχθηκε 
πως το πάρτι δεν έπρεπε να γίνει αυτή την περίοδο.

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ Π.ΟΎ.
Οι επιστημονικέ5 παρατηρήσει 
για την παραλλαγή «Ομικρον» 

στη Νότια Αφρική έδειξαν 
ότι είναι πρωτόγνωρη η ταχύτητα 

μετάδοσηε του συγκεκριμένου 
μεταλλαγμένου στελέχου$

Γαλλία
Η Γαλλία επέβαλε νέες απαγορεύσεις για τους ταξι
διώτες από τη Βρετανία. Ωσοι φθάνουν από τη χώρα 
αυτή θα πρέπει να επιδεικνύουν αρνητικό τεστ 24 
ωρών και να παραμένουν σε καραντίνα πέντε ημερών. 
Η γαλλική κυβέρνηση είναι πολύ ανήσυχη από την 
αύξηση των κρουσμάτων - 65.713 νέες μολύνσεις 
με Covid το τλευεταίο 24ωρο, εκ των οποίων οι 240 
με την παραλλαγή Ωμικρον. Στπ Γαλλία, εν τω μεταξύ, 
οι Αρχές εντόπισαν 110.000 πλαστά πιστοποιητικά 
εμβολιασμού.

Ιταλία
Στην Ιταλία καταγράφεται ανησυχητική αύξηση θα
νάτων από κορονοϊό την τελευταία εβδομάδα. Ωι ει
σαγωγές ασθενών στα νοσοκομεία αυξήθηκαν κατά 
1 7,9% και οι θάνατοι κατά 18,8%. Στην Ιταλία, όπου 
άρχισε από χθες η χορήγηση των εμβολίων κατά της 
νόσου Covid σε παιδιά 5-11 ετών, ισχύει ο υποχρε
ωτικός εμβολιασμός για τους εργαζομένους στην 
Αστυνομία, στο στρατό και στην εκπαίδευση.
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